
Technische vragen N-VA Departement 
Zorg 
 

Transversale, horizontale en overkoepelende strategische 

doelstellingen 
 

Katja Verheyen, p. 15 – 16:  

• (p. 15) Wat is de laatste stand van zaken omtrent de intersectorale richtlijnen in verband met 

vrijheidsbeperkende maatregelen? Wat worden de krijtlijnen?  

• (p. 15) “We zetten een onderzoeksopdracht op om de werkende factoren van het project 

‘Over Drempels’ in kaart te brengen.” Kan de minister dit project wat van nader toelichten? 

Wie is er trekker en welk budget is er hiervoor voorzien?  

• (p. 16) “In uitvoering van het Actieplan ter preventie van gewelddadige radicalisering, 

extremisme, terrorisme en polarisatie nemen we actief deel aan het Vlaams Platform 

Radicalisering” Welke nieuwe acties worden er ten opzicht van vorig jaar genomen? Graag 

wat meer toelichting. 

Katja Verheyen, p. 20-21:  

• (p. 21) “De eerste helft van 2024 staat in het teken van het Europees voorzitterschap.” Welke 

zullen de prioriteiten voor het beleidsdomein WVGA.  

Beleidsveld Welzijn 
 

ISE Beleidsondersteuning 

 
Koen Daniëls, pg 18 

• Hoeveel nieuwe inspecteurs werden er aangeworven na de aanbevelingen van de POC naar 

de veiligheid van de kinderopvang? Hoe ziet hun opleiding eruit en wat is de duur hiervan? 

Wanneer zullen de nieuwe inspecteurs aan de slag gaan? 

• Er wordt gesproken over een kortere inspectietermijn binnen het basistoezicht als tot een 

snellere reactiemogelijkheid binnen het incidenteel toezicht. Wat zal de inspectietermijn zijn 

na het aan de slag gaan van de nieuwe inspecteurs? Hoe snel zal er gereageerd kunnen 

worden binnen het incidentieel toezicht?  

• Hoe zal het implementatieproces van de bijgestuurde MeMoQ eruit zien? Wat is de timing? 

Op welke manier zullen deze aanpassingen worden opgevolgd en geëvalueerd? 

Koen Daniëls, pg 20 

• Kan er concreter worden toegelicht hoe men samenwerkt met de minister bevoegd voor 

omgeving omtrent de PFAS-vervuiling? 



• Welke strijdpunten worden naar voor gebracht in de visie ‘Zeer Zorgwerkende Stoffen’? Hoe 

zullen deze strijdpunten aangepakt worden? Welke stappen worden gepland om uit te voeren 

in het tweede kwartaal van 2024? Kan de minister hier meer duidelijkheid over geven? 

• Wat is de stand van zaken mbt het PFAS-actieplan en de uitwerking van de aanbevelingen van 

de PFAS/PFOS - onderzoekcommissie? Wanneer zal dit plan bekend worden gemaakt? 

 

Katja Verheyen, p. 22: 

• (p. 22) “De Vlaamse Regering maakte een prioriteit van de strijd tegen eenzaamheid in 

Vlaanderen door de opmaak van een Vlaams eenzaamheidsplan 2021 – 2024 over alle 

leeftijden heen met acties vanuit de verschillende Vlaamse beleidsdomeinen.” Graag een 

overzicht van de in uitvoering zijnde, gerealiseerde en nog op te starten acties. Is er een 

evaluatie gepland van het eenzaamheidsplan en zo ja, voor wanneer is deze?  

Katja Verheyen, p. 25: 

• (p. 25) “Het Steunpunt WVG kreeg de opdracht voor het voeren van een onderzoek naar het 

opmaken van een kwaliteitskader voor de ontwikkeling en het gebruik van ICT-technologie in 

het kader van onlinehulp in de sectoren van WVG.” Wat zijn de belangrijkste resultaten van 

het onderzoek? En vooral, welke zijn de grootste potentiële valkuilen voor het gebruik van 

onlinehulp?  

• (p. 25) “In het licht van de evolutie richting een meer geïntegreerde zorg en ondersteuning, 

groeit ook de nood aan een meer intersectorale, kwaliteitsvolle en afgestemde diagnostiek.” 

Welk budget wordt er op jaarbasis voorzien voor de samenwerking met het KCD? Welke zijn 

de belangrijkste taken/opdrachten voor het KCD die in de beheersovereenkomst zijn 

opgenomen? Waarin verschilt de nieuwe beheersovereenkomst met de vorige?  

Koen Daniëls, pg 27 – 28: 

• (Pg 27) “Als eerste actie werkt VIVO vzw verder de koepelbranding uit onder de merknaam 

Careër. Deze branding moet zich ook weerspiegelen in herkenbaarheid van de opleidingen 

richting zorg- en welzijnsopleidingen. Hiervoor wordt werk gemaakt van een koepelbranding 

met bijhorende communicatie-initiatieven" --> Hoe ziet de koepelbranding er concreet uit? 

Welke communicatie-initatieven zullen ontwikkeld worden en wat is de timing hiervan? 

• (Pg 27) Wat is de timing voor de uitwerking van een microdegree als zorgkundige voor 

bachelorstudenten in zorggerelateerde opleidingen? Op welke elementen zal er gefocust 

worden binnen het microdegree in de zorg? 

• (Pg 28) Op welke manier zal de zorgvraag en het zorgaanbod in Vlaanderen beter op elkaar 

worden afgestemd om de subquota te bepalen? Wat is de timing die zal doorlopen worden in 

het proces om zorgvraag en zorgaanbod beter op elkaar af te stemmen? 

o Wat is de timing in de ontwikkeling van het datamodel Python om relevante en 

actuele data te kunnen aanleveren? Wanneer zal dit model in werking treden? Hoe 

zal deze data verwerkt worden opdat de federale planningscommissie correct 

geadviseerd kan worden? 

Katja Verheyen, P34: bij de inhoudelijke toelichting kredietevolutie van GB0-1GCF2BA-WT 

Beleidsontwikkeling en –ondersteuning wordt “terugdraaien compensatie crisis- en investeringsplan 

jeugdhulp” ondergebracht. Wat houdt dit concreet in? 

 



 

ISE Welzijnswerk 
 

Katja Verheyen, p. 40 – 49: 

• (p. 43) “Daarnaast blijven we de Vereniging van Vlaamse Steden en Gemeenten (VVSG) en 

SAM vzw subsidiëren voor de ondersteuning van de GBO-samenwerkingsverbanden.” 

Hoeveel bedraagt de subsidie in kwestie? In welke gemeenten is er vandaag nog geen GBO-

werking?  

• (p. 43) “Tot einde 2024 is de erkenning van de CAW’s uitgebreid met 29,28 VTE voor het 

realiseren van een preventief, laagdrempelig en integraal hulpverleningsaanbod voor mensen 

die door de energiecrisis in de problemen (dreigen te) geraken.” Hoe worden deze vte’s 

verdeeld over de verschillende CAW’s? Hoe lang worden deze vte’s nog gefinancierd? 

• P44: in 2023 werd de werking van CAW Antwerpen, CAW Oost-Vlaanderen en Payoke vzw 

versterkt. Voor 2024 wordt onderzocht hoe er een antwoord kan geboden worden op de 

verhoogde aandacht voor deze doelgroep. Wordt de versterking van 2023 dan niet 

gecontinueerd in 2024? Of wordt er nog gezocht naar bijkomende versterkingen?  

• (p. 44) “De samenwerking tussen het Vlaams Apothekers Netwerk, de CAW’s en de lokale 

besturen blijven we verduurzamen.” Op welke manier wordt de samenwerkingen en de 

resultaten van deze samenwerking geëvalueerd? Zo ja, wanneer staat deze gepland? Of 

indien er al resultaten beschikbaar zijn, welke zijn de belangrijkste conclusies.  

• (p. 45): “Er wordt onderzocht of we het decreet houdende de verplichting voor bepaalde 

organisaties om een uittreksel uit het strafregister als vermeld in artikel 596, tweede lid, van 

het Wetboek van Strafvordering dienen uit te breiden naar voorzieningen met kwetsbare 

meerderjarigen.” Door wie wordt dit onderzocht? Wanneer wordt het resultaat daarvan 

verwacht? 

• (p. 45) “De beleidsuitgaven voor de acties binnen de hulp- en dienstverlening aan 

gedetineerden worden aangerekend op begrotingsartikel GB0-1GCF2EA-WT.”’ Graag een 

opsplitsing van het budget per actie.  

• (p. 44/48) “In 2023 kwam er in uitvoering van het masterplan gevangenissen heel wat extra 

capaciteit aan gevangenisplaatsen bij. Om het aanbod van hulp- en dienstverlening binnen de 

gevangenis te kunnen garanderen, werd een projectsubsidie toegekend aan enkele CAW’s.” 

Volgens de inhoudelijke toelichting kredietevolutie op p48 zou het gaan over 739 keuro. 

Welke CAW komen voor het bijkomende forensische werk in aanmerking? Hoe wordt het 

budget verdeeld per CAW? Hoe lang loopt de projectsubsidie? 

 

ISE Vlaams intersectoraal akkoord 
Koen Daniëls, pg 50 

• Voor de verbetering van de kwaliteit van werken en het aantrekken van extra personeel 

wordt de focus gelegd op het actieplan (zij-)instroom. Kan de minister meer uitleg geven over 

het actieplan (zij-)instroom? Welke stappen zullen er juist gezet worden komend 

begrotingsjaar? Wat is de timing van deze stappen? Welke stappen worden er nog in de 

verdere toekomst gepland? 

 



Beleidsveld Gezondheids- en woonzorg 
 

ISE Algemeen gezondheidsbeleid 
 

Niet van toepassing, door fusie ondergebracht in ISE beleidsondersteuning 

 

ISE Preventie 
Koen Daniëls, pg 57 – 58 

• (Pg 57) “De doelstelling wordt in 2024 verder in concrete acties omgezet, met nog meer 

aandacht voor implementatie op het terrein en bereiken van de burger. De uitvoering van de 

concrete acties zit voor het grootste deel vervat in beheersovereenkomsten met relevante 

partners. Waar nodig worden daarom, met het oog op de continuïteit van het beleid, vanaf 

2024 nieuwe beheersovereenkomsten gesloten.” --> Welke acties zullen in 2024 uitgevoerd 

worden? Wat is de timing van deze acties en hoe verhouden deze zich tot elkaar? Over welke 

beheersovereenkomsten met welke partners gaat het? Met welke partners zullen nieuwe 

beheersovereenkomsten gesloten worden? Welk doel wordt beoogd met het sluiten van deze 

overeenkomsten om op het einde de doelstelling ‘De Vlaming leeft gezonder in 2025’ te 

kunnen behalen? 

• (Pg 57) Welke data zullen verzameld worden om de gezondheidsconferentie van 2025 voor te 

bereiden? Welke elementen zullen zeker meegenomen worden in deze analyses en evaluaties 

van de huidige doelstelling? 

• (Pg 57) “In kader van het project ‘Bewegen op Verwijzing’ voert het Vlaams Instituut Voor de 

Eerste Lijn (VIVEL), in samenwerking met betrokken partnerorganisaties, een pilootproject uit 

waarin wordt onderzocht hoe de methodiek verder op maat van eerstelijnsactoren kan 

worden vertaald.” --> Wat is de timing van dit pilootproject? Wat is de opzet en hoe ziet het 

verloop van dit pilootproject eruit? 

• (Pg 58) Wat is de timing bij het onderzoek naar een mogelijke uitbreiding van ‘Bewegen op 

Verwijzing’ naar kinderen en jongeren mbt o.a. preventie van obesitas? 

• (Pg 58) Welke handvaten aangereikt via Flanders Technology & Innovation worden bedoeld? 

Hoe werken deze ‘persoonlijke kluizen’? 

• (Pg 58) Wanneer zal het draaiboek voor kinderen met obesitas beschikbaar zijn voor 

huisartsen? Welke elementen zullen hierin aan bod komen? Op welke manier zal er ook 

gekeken worden naar bewustwording bij ouders? 

• Op welke manier zullen de initiatieven rond gezonder leven en aanpak van obesitas die 

worden opgenomen geëvalueerd worden? 

• P58: er wordt een nieuw beleidsplan opgesteld voor de CGG voor de periode van 2024-2026. 

Wat is hier de stand van zaken in? Hoe werden de CGG betrokken? 

P59: er worden vanaf 2024 nieuwe beheersovereenkomsten afgesloten met een partneroganisatie 

Suïcidepreventie en een organisatie met terreinwerk voor ‘suïcidepreventie door laagdrempelige 

telezorg’. Welke partnerorganisatie en organisatie met terreinwerk wordt hier bedoeld? 

P59-60: de beleidsuitgaven voor suïcidepreventie en geestelijke gezondheidsproblemen worden 

aangerekend op begrotingsartikelen GE0-1GDF2JA-WT en GE0-1GDF2LA-WT. Graag een uitsplitsing 



van het precieze budget dat specifiek is vrijgemaakt voor suïcidepreventie binnen deze 

begrotingsartikelen. 

Koen Daniëls, pg 64 - 66 

• (Pg 64) Hoe zal de gezondheidsdoelstelling milieugezondheidszorg omgezet worden in 

concrete acties? 

• (Pg 64) “We streven naar een alineëring van dit preventief gezondheidsbeleid met het 

Omgevingsbeleid.” --> hoe zal deze alineëring gerealiseerd worden? Wat is de timing? 

• (Pg 64) Wat is de timing van de uitrol van het klimaatgezondheidsplan? Op welke elementen 

zal er gefocust worden? Welke acties zullen ondernomen worden? 

• (Pg 64) Op welke manier zal er in 2024 concreet worden ingezet op waakzaamheid bij 

warmteperiodes? Is hier reeds een plan voor ontwikkeld? Wat is de timing? 

• (Pg 65) Over welke methodieken voor risicoanalyses, dataverwerking gaat het? Hoe zal 

hiermee gewerkt worden? Welke timing wordt gehanteerd voor het doorlopen van deze 

analyses en de dataverwerking alvorens er concreet iets mee gedaan wordt? 

• (Pg 66) Hoe zal het vervolg op de preventiebarometer er uitzien? Welke timing wordt 

hiervoor voorzien? 

• (Pg 66) Kan de minister concreter duiden wanneer in 2024 het eindrapport van de Health 

Behaviour In School Aged Children studie die door de UGent wordt uitgevoerd beschikbaar 

zal zijn? 

 

ISE Woonzorg & eerstelijn 

• Blz. 75: In het kader van het lopende hervormingstraject voor de palliatieve zorg, 
ontwikkelen we een Vlaams actieplan rond vroegtijdige zorgplanning, palliatieve zorg en 
levenseindezorg. Wat is de timing van dit plan? 

 

ISE Gespecialiseerde zorg 
 

Blz 81: We maken verder werk van meer diversiteit in de huidige handhavingsregelgeving, met de 
mogelijkheid van invoeren van andere maatregelen dan enkel intrekken of schorsen van 
erkenningen, zodat een meer diverse aanpak mogelijk wordt. Wat is de timing hiervoor? 
 
Blz 81: is er ook mogelijkheid om indicatoren te schrappen die op het terrein geen meerwaarde 

blijken te zijn? Welke zouden dit zijn? 

 

Blz 81: het aangepast referentiekader kwaliteit van zorg inzake vroegtijdige zorgplanning, palliatieve 

zorg en levenseindezorg. Wat is de timing hiervoor? 

P 84: nog niet alle ziekenhuisnetwerken hebben een regionaal zorgstrategisch plan ingediend. Welke 
zijn dit? 

 
P 84: IFICP OPZ, werken de beide OPZ nu volledig met IFIC? 

 
P 84: personeelsbesparing van -260 keuro. Op welke functies werd deze besparing doorgevoerd? 
 



P85: de pilootimplementatie van de GGZ BelRAI-instrumenten in een aantal netwerken geestelijke 
gezondheid voor volwassenen wordt voorbereid. Welke netwerken komen hiervoor in aanmerking? 
Wat is de voorziene timing?  

P86-87: begrotingsartikel GB0-1GDF2LA-WT bevat de uitgaven voor het beleid over ziekenhuizen en 
geestelijke gezondheidszorg. Graag een uitsplitsing van het precieze budgetvoor geestelijke 
gezondheidszorg en specifiek per concrete actor (CGG, PVT, IBW). Graag ook een uitsplitsing van het 
precieze budget voor de PZ en PAAZ.   
 
P87: ieder jaar krijgen CGG uit ondergefinancieerde regio’s uitbreidingsbudget van 743 keuro. Welke 

CGG krijgen dit uitbreidingsbudget en hoeveel budget gaat er naar ieder CGG dat hiervoor in 

aanmerking komt?  

P 87: uitdovende PVT met minderuitgave van 603 keuro. Om hoeveel uitdovende plaatsen gaat het en 

welke PVT’s? 

P87: er is 2.000 keuro uitbreidingsbeleid geestelijke gezondheidszorg voorzien. Welke beleidsacties 

worden hier concreet onder verstaan?  

 

Beleidsveld sociale bescherming 
• Blz. 160: er is enkel prestatie info (aantal dossiers + budget) van het zorgbudget zwaar 

zorgbehoevenden, hoeveel bedraagt dit voor het zorgbudget ouderen? 

• Blz. 161: wat is de kostprijs van de uitgaventoetsing rond de zorgbudgetten binnen de 

Vlaamse Breder Heroverweging? Welke andere uitgaventoetsingen staan nog in de planning? 

• Blz. 163: hoe scoren de verschillende zorgkassen op de diverse parameters die nu al gebruikt 

worden ter responsabilisering? 

• Blz. 166: kan het uitgesplitste budget worden weergegeven voor de geel gearceerde punten? 

Voor de ouderenvoorzieningen betreft het volgende subsidies die vanop dit artikel 

worden uitbetaald:  

• de werkingssubsidies voor de centra voor dagverzorging en de centra voor 

dagopvang;  

• de tegemoetkoming voor de regularisatie van de projectgesco’s in de 

ouderenzorg;  

• de DAC-supplementen voor de woonzorgcentra;  

• de subsidiëring van het Expertisecentrum Dementie Vlaanderen en de 9 regionale 

expertisecentra;  

• de subsidiëring van de BEVAK-serviceflats;  

• projectsubsidies ouderenzorg.  

 

Daarnaast wordt op dit artikel nog budget voorzien voor de uitvoering van de sociale 

akkoorden in de woonzorg wat betreft:  

• de dotatiefondsen sociale maribel;  

• de maatregelen voor de vrijstelling van arbeidsprestaties en eindeloopbaan;  

• de tegemoetkoming in de vakbondspremie.  

 

• Blz. 172: is reeds duidelijk welke initiatieven reeds vastgelegd zijn binnen de provisie 

versterking ouderenzorgbeleid? 

• Blz. 173: er is een verhoogde kost van 1.611k euro bij indicatiestellingen BelRAI. Wat is de 

oorzaak van deze verhoogde kost? Idem op blz. 174. 



• Blz. 172: het Departement Zorg kreeg een versterking in personeel van 1.5mio euro. Welke 

functies werden met dit bedrag extra ingevuld? 

• Blz. 176: er is een meerinkomst van 26k euro voor de dossiertaksen. Hoeveel bedraagt de 

totale inning van deze dossiertaks? 

• Blz. 172: zijn de meerinkomsten van de zorgpremies enkel te wijten aan de indexering van de 

premie? Of waren er ook meer betalende aansluitingen dan eerder voorzien? 

• Blz. 172:Er is geen saldo opbouw of intering bij de begrotingsopmaak 2024. Het 

overgedragen overschot van het vorige begrotingsjaar bedraagt bijgevolg 263.036 keuro zoals 

bij de BA 2023. Wordt dit bedrag opnieuw ingezet? 

• Blz. 185: waarom werd de werkingssubsidie aan de zorgkassen verhoogd met 63 keuro 

binnen de revalidatieziekenhuizen? 

 

Beleidsveld zorginfrastructuur 
 

• Blz. 189: In 2024 zetten we ook actief in op het uitfaseren van fossiele brandstoffen. Is er zicht 

op het verbruik binnen de zorgsector met fossiele brandstoffen? 

• Blz. 191: hoeveel voorzieningen deden reeds beroep op de energieaudit? 

• Blz. 193: de middelen voor Vlabzorginvest blijven al enkele jaren gelijk. Is er een timing of 

indicatie wanneer de Vlaamse Rand haar achterstand heeft weggewerkt? 

  



Technische vragen Opgroeien en VAPH – N-VA 

VII Beleidsveld Opgroeien 

ISE Jeugdhulp 
Katja Verheyen, p. 88 – 101: 

• (p. 90): “Het agentschap Opgroeien, het Departement Zorg, het VAPH en de FOD 

Volksgezondheid werken samen een afsprakenkader uit om de implementatie van een 

psychologisch zorgaanbod voor kinderen en jongeren in de eerste lijn te faciliteren.” Graag 

wat meer uitleg over dit afsprakenkader? Welke zijn de belangrijkste 

discussiepunten/knelpunten die moeten worden uitgeklaard? Wat is de voorziene timing 

voor de implementatie?  

• P90: binnen het pilootproject ‘Upstream’ ondersteunen we drie werkingsgebieden 1G1P om 

aan de slag te gaan met vroegdetectie en preventie van uitval bij jongeren van 12 tot 15 jaar. 

Over welke drie weringsgebieden gaat het? Hoe lang loopt het pilootproject? Hoeveel 

bedraagt de projectsubsidie?  

• (p. 90): “Voor kinderen en jongeren met zeer complexe problematieken zetten we verder in 

op de operationalisering van de netwerken ‘Geblokkeerde ontwikkelingstrajecten’.” Worden 

hier ook specifiek (bijkomende) middelen voor uitgetrokken? Zo ja, hoeveel? 

• P91: de INTENCO-pilootprojecten worden uitgebreid met drie extra werkingen. Wordt het 

project uitgebreid naar drie extra CIG? Zo ja, welke? Zo nee, welke actoren komen hier in 

beeld?  

• P92: er wordt kwalitatief onderwijs binnengebracht in de gemeenschapsinstellingen vanaf 1 

september 2024. Wat is hier de stand van zaken van? 

• P92: in het Vlaams Actieplan Jeugddelinquentie moeten nog enkele zaken worden 

aangescherpt en lacunes worden weggewerkt. Over welke zaken en lacunes gaat het 

concreet?  

• P92: er worden twee pilootprojecten vroegdiagnostiek opgestart in twee clusters van 

eerstelijnszones. Welke clusters komen hiervoor in aanmerking? Welk budget is hiervoor 

voorzien? Hoe lang zal het project lopen?  

• P94: in 2023 liepen er drie pilootprojecten om de ondersteuningsnood van kinderen met 

bijzondere ondersteuningsnoden die in een internaat verblijven omwille van een onveilige 

thuissituatie concreet vorm te geven. Op basis van de resultaten hiervan wordt dit breed 

geïmplementeerd. Wat waren de resultaten van de pilootprojecten? Wat waren de positieve 

en negatieve elementen?  

• P95: hoeveel plaatsen binnen Veilig Verblijf worden voorbehouden voor de opvang van 

NBMV die het slachtoffer zijn van mensenhandel?  

• P101: de toelagen die Opgroeien Regie ontvangt staan op artikel GDF-BGEDAZZ-OI en stijgen 

voor 2024 met 43.541 keuro. Waaruit bestaat deze stijging van het budget?  

ISE Groeipakket 
Koen Daniëls, pg 102 – 112 

• (Pg 102) “Tot slot onderzoeken we op basis van de noden die ons daaromtrent gesignaleerd 

worden of een laagdrempelige beroepsprocedure specifiek voor de zorgtoeslag opportuun is 

en hoe zo’n procedure er zou kunnen uitzien.” --> Wat is de timing van dit onderzoek? Hoe zal 

dit onderzocht worden? 



• (Pg 103) “We presenteren in 2024 de resultaten van 5 jaar Groeipakket” --> Is er al een 

concretere timing bekend voor de bekendmaking van de resultaten? Hoe wordt het 

Groeipakket geëvalueerd? 

• (Pg 103) “We implementeren een datastrategie die door het slim koppelen van data zal 

toelaten te monitoren welke klanten met welke noden we via welk kanaal optimaal kunnen 

ondersteunen om de beschikbare digitale, semi-digitale of fysieke dienstverleningskanalen zo 

doelgericht mogelijk in te zetten.” --> Wanneer zal deze datastrategie geïmplementeerd 

worden? Wie beheert de datastrategie? 

• P103: er wordt onderzocht of het digitale aanbod van FONS van het eigen platform verhuisd 

kan worden naar Mijn Burgerprofiel en ook de mogelijkheden van een chatbot op de website 

van FONS wordt onderzocht. Worden deze mogelijkheden ook onderzocht voor de private 

uitbetalers?  

• (Pg 105) Wanneer zal de mogelijkheid om met een digitale kluis te werken voor een 

zwangerschapsattest worden onderzocht? Wat is de timing en hoe zal er na het onderzoek te 

werk worden gegaan om de link eventueel mogelijk te maken? 

• P105: “Eens de analyse en ontwikkeling van de generieke MAGDA-dienst ‘actueel inkomen’ 

door Digitaal Vlaanderen afgerond is, kunnen we verder werk maken van de ontwikkeling en 

implementatie van meer digitale alarmbelprocedures sociale toeslag en schooltoeslag”. Wat 

is hier de voorziene timing van?  

ISE Geïntegreerd gezinsbeleid 
Katja Verheyen, p. 112 – 125: 

• P113: er wordt een ondersteuningsaanbod gecreëerd voor de eerstelijnszones gericht op het 

voorkomen ACE’s. Vanaf november 2023 gaan in 10 pilootprojecten 10 organisaties hier voor 

13 maanden rond aan de slag. Over welke 10 organisaties gaat het? Welk budget is hiervoor 

voorzien?  

• (p. 114): “Binnen het luik van de intensieve jeugdhulp tekenen we in overleg met de Centra 

Integrale Gezinszorg (CIG), de Centra Kinderzorg en Gezinsondersteuning (CKG) en andere 

jeugdhulporganisaties een aanklampende en meer geëigende jeugdhulp ten aanzien van 

aanstaande ouders uit.” Graag wat meer uitleg over de ‘innovatieve’ manier waarop 

bestaande capaciteit wordt ingevuld. Graag ook opsplitsing van  begrotingsartikel 

GD01GAF2ZZ-LO en begrotingsartikels GDF-AGEF2MA-WT en GDF-AGEF2UA-WT per actie.  

• P114: in 5 Huizen van het Kind worden proeftuinen georganiseerd rond de behandeling van 

perinatale mentale problemen onder coördinatie van Expertisecentrum Kraamzorg De 

Kraamvogel. Welke Huizen van het Kind komen hiervoor in aanmerking?  

• P120: Steunpunt Adoptie ontvangt een projectsubsidie om de beleidsvoorstellen rond de 

toekomst van (na)zorg bij adoptie uit te werken. Hoeveel bedraagt deze projectsubsidie? 

Welke werkwijze voorziet het Steunpunt om deze uitwerking te realiseren?  

• (p. 121): “Alle beleidsuitgaven voor ‘SD 3’ (We voeren een adoptiebeleid dat de rechten en 

belangen van alle betrokkenen maximaal respecteert) worden aangerekend op 

begrotingsartikel GDF-AGEF2UA-LO en GDF-AGEF2UA-WT van Opgroeien regie.” Graag een 

opdeling per actie binnen deze strategische doelstelling. 

• P124: er wordt ingezet op de gegevensdeling tussen de kraamklinieken en Opgroeien. Wat is 

hier de stand van zaken in? Wat is de timing om de gegevensdeling op te zetten?  

• (p. 125): “Alle beleidsuitgaven voor ‘OD 7.1’ (We zetten met de lokale teams en de 

kinderopvang in op vroegdetectie en aanpak van (kinder)armoede) worden aangerekend op 



begrotingsartikel GDF-AGEF2UA-LO en begrotingsartikel GDF-AGEF2UA-WT van Opgroeien 

regie.” Graag een opdeling van het budget per actie binnen deze operationele doelstelling. 

Koen Daniëls, pg 116 – 119 

• (Pg 117) Wat is de timing voor het project dat wordt opgestart om kinderopvang via bedrijven 

nog sterker te stimuleren? Op welke manier wil de minister bedrijven overtuigen om mee te 

stappen in dit project? 

• (Pg 118) “In 2024 voorzien we budget om bijkomend alvast 350 VTE onthaalouders toe te 

laten in te stappen in dit werknemersstatuut.” --> over welk budget gaat het? Wanneer zal de 

oproep hiervoor gelanceerd worden? Wat is de timing voor de feitelijke beslissing? 

• (Pg 119) Is er een meer concretere timing bekend voor de voorstellen van het Toekomstwerk 

kinderopvang dan voorjaar 2024? Wat is de timing voor de ontwikkeling en uitwerking van 

een masterplan in de kinderopvang voor de komende jaren? 

Koen Daniëls, pg 121 – 122 

• (Pg 121) “Daarnaast ontwikkelen we ook een plan voor een aangepaste aanpak in functie van 

het kunnen realiseren van voldoende actieve kwalificerende trajecten voor de nieuwe 

instromers.” --> Wat is de timing van dit plan?  

• (Pg 121) “Een deel van de aanbevelingen zijn al opgenomen en/of gerealiseerd. Andere 

aanbevelingen zullen we in 2024 verder uitrollen, implementeren, opvolgen en waar nodig 

bijsturen. We vermelden er enkele.” Welke timing wordt voorzien voor de aanbevelingen die 

in 2024 zullen worden uitgerold? 

• (Pg 122) Wat is de timing voor het verkrijgen van de evaluatieresultaten van MemoQ en de 

mogelijke bijsturingen die zullen doorgevoerd worden? 

• (Pg 122) Over welk compenserend bedrag gaat het wanneer na onderzoek blijkt dat een 

opvanginitiatief onterecht gesloten werd? Hoeveel middelen zijn hiervoor voorzien? Wat 

gebeurt er wanneer deze middelen op zijn en er bijkomende bedragen moeten worden 

uitbetaald? 

• (Pg 122) “We voorzien 13 bijkomende VTE voor Opgroeien en 6 bijkomende VTE voor 

Zorginspectie.” --> Wanneer zullen zij aan de slag gaan en op welke domeinen zullen deze 

personen tewerkgesteld worden? 

• (Pg 122) Met welke werkpunten die naar voor kwamen uit de tevredenheidsstudie van het 

het marktonderzoeksbureau Homo Sapiens Sapiens zal aan de slag gegaan worden en wat is 

de timing hiervan? 

• P123: “We bekijken in een samenwerking tussen het Departement Financiën en Begroting, 

Opgroeien en het VUTG of bepaalde kindgerelateerde voordelen binnen de fiscaliteit kunnen 

worden overgeheveld naar het Groeipakket.” Over welke voordelen gaat het?  

P126: binnen begrotingsartikel GB0-1GEF2UX-IS graag uitsplitsing van de kredieten voor 

kinderopvang, Groeipakket, adoptie, preventieve gezinsondersteuning en geïntegreerd gezinsbeleid.  

VIII Beleidsveld Personen met een Handicap  

• p. 130: Met het project kwaliteitstoets willen we volgende doelstellingen bereiken: 

- via preventie, nauwgezette begeleiding en opvolging vermijden dat het PVB in kwetsbare 

situaties oneigenlijk wordt gebruikt; 

- aanvullend op het reeds bestaande proces “controle (rechtmatige) besteding cash”, via een 

gelijkaardig proces ook rechtmatigheidscontroles uitvoeren bij inzet van het PVB in voucher; 



- de doeltreffende inzet van het PVB nagaan en dit ongeacht de wijze waarop het PVB wordt 

besteed. 

Kan er meer informatie gegeven worden over het tijdspad van dit project? Vanaf wanneer gaat dit 

project van start? Op welke manier wenst de minister bovenstaande doelstellingen te bereiken?  

• p. 131: Daarnaast blijven we de applicaties Erkenningen en Zorgwijs verder ontwikkelen zodat 

zorggebonden kosten en woon- en leefkosten steeds op transparante wijze te raadplegen zijn 

door (potentiële) gebruikers. 

Op welke manier zal dit verder ontwikkeld worden? Kan er meer informatie gegeven worden over 

hoe de kosten transparanter worden?  

• p. 131: Ook voor de vergunde voorzieningen die kiezen voor kleinschalige leefgroepen en vormen 

van genormaliseerd wonen zorgen we voor een aangepast kwaliteitskader.  

Wat wordt hiermee bedoeld? Kan de minister hier meer informatie over geven?  

• p. 132: We starten de evaluatie van de vernieuwende initiatieven die in 2023 werden genomen in 

het kader van de pilootfase RTH. Zowel bestaande RTH-diensten als nieuwe initiatiefnemers 

kregen een jaar lang extra regelruimte om nieuwe ondersteuningsvormen en -modellen uit te 

proberen. Op basis van de eerste bevindingen van de evaluatie bekijken we mogelijkheden voor 

een aangepast beleidskader RTH, met inbegrip van aangepaste regelgeving, waarbinnen de in 

2023 toegekende bijkomende capaciteit RTH verder kan gecontinueerd worden. 

Oorspronkelijk stonden de aanpassingen aan het BVR en de verlening van erkenningen gepland vanaf 

april 2024. Is deze timing nog steeds haalbaar? Weet de minister al op welke manier de regelgeving 

aangepast zal worden?  

• p. 132: In 2024 gaan we verder aan de slag met één van de belangrijke vaststellingen uit de 

bevraging van de wachtenden in prioriteitengroep 3. 

Dit gaat louter over praktische hulp, wat slechts één van de vaststellingen uit de bevraging is. Zal er 

nog aan de slag gegaan worden met de andere vaststellingen uit de bevraging van prioriteitengroep 

3? Kan er meer informatie gegeven worden over wanneer dit onderzoek over de diensten gezinszorg 

zal plaatsvinden? Wat gebeurt er met de andere resultaten van de bevraging PG3?  

• p. 133: We onderzoeken of het huidige PAB-inschalingsinstrument kan vervangen worden door 

een methodiek van zorgzwaartebepaling die meer is afgestemd op de huidige 

ondersteuningsmogelijkheden van een PAB en een geactualiseerde visie heeft op de zorg- en 

ondersteuningsnoden van minderjarigen met een handicap. 

Vanaf wanneer zal dit worden onderzocht? Op welke manier zal dit onderzocht worden? Wie zal dit 

onderzoek uitvoeren? Kan hier meer informatie over gegeven worden?  

p. 135: Samen met het agentschap Vlaamse Sociale Bescherming realiseren we in 2024 de geplande 

extra bevoegdheidsoverdracht van aankoppelwielen aan de rolstoel en rolstoelhulpmotoren van VAPH 

naar VSB. Deze overdracht van bevoegdheid gaat ook gepaard met een overdracht van middelen van 

VAPH naar VSB. 

Dit valt onder OD 2.7 het onderzoeken van de mogelijkheden en noodzakelijke voorwaarden van een 

leeftijdsonafhankelijk hulpmiddelenbeleid. Worden er in 2024 nog andere acties gepland betreffende 

een leeftijdsonafhankelijk hulpmiddelenbeleid?  



• p. 136: We onderzoeken of voor specifieke hulpmiddelen in de refertelijst nog een aanpassing 

noodzakelijk en haalbaar is binnen de voorziene middelen. 

Kan er een overzicht gegeven worden van de hulpmiddelen waarvoor een aanpassing van het 

refertebedrag onderzocht wordt?  

• p. 138: In het kader van de nieuwe toeleidingsprocedure gaan we na of voor personen die in 

aanmerking komen voor een terbeschikkingstelling van hun PVB en vervolgens een proces van 

vraagverheldering doorlopen en een vraag naar ondersteuning formuleren in een 

ondersteuningsplan PVB, er ook beroep kan gedaan worden op de partners van het GBO. De 

personen die wachten op de terbeschikkingstelling van hun PVB of niet in aanmerking komen 

voor een PVB, kunnen met hun zorgvraag terecht bij andere actoren zoals de DOP’s, RTH-diensten 

en het Sociaal Huis (met de GBO kernactoren OCMW en DMW). 

Hoeveel budget wordt er in 2024 voorzien voor deze diensten in het kader van toeleiding? Is dit 

volgens de minister voldoende om hun werk goed te doen?  

 pp. 139-140: er wordt een algemeen budget gegeven voor het beleidsveld personen met een 

beperking.  

Kan de minister de budgettaire massa geven die voorzien is voor de betaling van alle meerderjarige 

PVB-houders (cash en voucher)? Met andere woorden wat is het geheel van kosten dat jaarlijks naar 

budgethouders PVB gaat (zowel in cash als voucher)? 

Op schriftelijke vraag nr. 19 van 3 oktober 2023 antwoordde de minister dat er op 30.06.2023 246 

personen in prioriteitengroep 1 wachten op een PVB. Krijgen al deze personen deze legislatuur nog 

een persoonsvolgend budget? Hoeveel middelen zijn er deze legislatuur nog voorzien om personen in 

prioriteitengroep 1 een budget te geven? 

• p. 140: Teruggave van een eenmalig deel rugzakje overgedragen personeelslid. 

Wat wordt hier precies mee bedoeld?   

• p. 155 financiering van ondersteunende en intermediaire organisaties.  

Kan de minister dit begrotingsartikel opsplitsen? Met andere woorden hoeveel subsidies zijn er voor 

de ondersteunende organisaties en hoeveel voor de intermediaire organisaties en benoemen welke 

dit precies zijn? 

• p. 156: De Hogeschool Vives krijgt een jaarlijkse subsidie voor het ondersteunen van het opleiden 

van assistentiehonden.  

Hoeveel bedraagt deze subsidie voor het jaar 2024?  

• p. 157: De compensatie ten belope van 826.000 euro betreft de overheveling vanuit GH0- 

AGGF2RE-WT voor de uitbreiding met 10 VTE voor het versterken van de werking van het VAPH 

gezien de stijging van het aantal budgethouders en de effecten op de verschillende processen en 

procedures.  

Waar zullen deze 10 VTE’s worden ingezet?  

 

  



Technische vragen Vlaams Belang BBT 2024: deel 1 

1. Transversale, horizontale en overkoepelende strategische doelstellingen: / 

2. Beleidsveld welzijn 

2.1. Beleidsondersteuning 

p. 22 “Er wordt een proeftuin opgestart voor een waarderingstool.”  

• Welke budgetten gaan hiermee gepaard?  

• Kan er meer toelichting gegeven worden over deze proeftuin?   

p. 27: er worden tal van acties opgesomd met betrekking tot investeren in zorgpersoneel.  

• Welk budget wordt er voorzien voor alle acties samen? Graag ook een opdeling per actie.  

• Hoe is dit budget geëvolueerd de afgelopen jaren?  

p. 29: “de webtoepassing en mobiele app Alivia wordt ontwikkeld.”  

• Hoe zal deze net worden uitgetest in de pilootregio’s en welk budget wordt hiervoor 

voorzien?  

 

2.2. Welzijnswerk 

p. 43. in het kader van de crisis van de jeugdhulp worden de CAW’s voor 2 jaar versterkt voor de werking 

van onder andere de crisismeldpunten….  

• Over hoeveel extra financiering gaat dit en hoe zijn deze middelen bepaald?  

p. 44: aanbod psychosociale eerstelijnshulp bij persoonlijke en psychische problemen voor personen 

op de vlucht uit Oekraïne en hun directe sociale omgeving.  

• Hoeveel personen zijn er in dit kader geholpen geweest? Op basis van welke parameters is 

deze financiering bepaald? Is er ook budget voorzien voor de evaluatie? 

p. 47: GBO-1GCF2EA-WT: graag een opdeling van subsidies/middelen per organisatie.  

 

3. Beleidsveld gezondheids- en woonzorg 

3.1. Algemeen gezondheidsbeleid 

3.2. Preventie 

p. 58: voor preventie van eet- en gewichtsproblemen richten we onze aandacht in 2024 onder andere 

op vroegdetectie van risicogroepen, zoals topsporters.  

• Welk extra budget wordt hiervoor voorzien?  

• Graag een opsomming van de risicogroepen 

 

p. 63: “Momenteel hebben we al een crisisaanpak voor personen op de vlucht van het Oekraïense 

conflict. De kans is reëel dat de oorlog in Oekraïne ook in 2024 blijft aanhouden. Om de personen op 

de vlucht uit Oekraïne zelf, en bij uitbreiding de algemene bevolking te beschermen tegen 

infectieziekten, is het essentieel om vaccinatie, medische screening en vroegtijdige opsporing van 

infectieziekten zoals tuberculose enz. proactief te blijven aanbieden aan deze doelgroep.” 



• Hoeveel middelen worden hiervoor voorzien? Hoeveel personen deden het afgelopen jaar 

beroep op deze diensten (vaccinatie/medische screening)? Graag de ratio  aangeboden hulp-

aangenomen hulp  

p. 68: GBO-1GDF2JA-WT:  

• Hoeveel middelen worden er specifiek voorzien voor de rookstopbegeleiding?  

• Hoe zullen deze middelen exact verdeeld worden?  

 

3.3. Woonzorg en eerste lijn 

p. 72: “Samen met de KULeuven en de sector investeren we in pilootprojecten met als doelstelling het 

verbeteren van het medicatiebeheer en -beleid in woonzorgcentra.” 

• Waar en hoe zullen deze pilootprojecten uitgevoerd worden? Graag enige toelichting.  

• Welke middelen worden er voor deze projecten voorzien?  

p. 73: “We zetten in op de aandacht voor en het bevorderen van het mentaal welzijn bij ouderen. Hierbij 

is er aandacht voor het signaleren, ondersteunen en doorverwijzen van personen waar er aandacht 

nodig is rond eenzaamheid of mentaal welzijn.” 

• Hoe zal er ingezet worden op het bevorderen van het mentaal welzijn bij ouderen?  

• Worden hiervoor extra middelen voorzien?  

p. 75: “In het kader van het lopende hervormingstraject voor de palliatieve zorg, ontwikkelen we een 

Vlaams actieplan rond vroegtijdige zorgplanning, palliatieve zorg en levenseindezorg.” 

• Hoe ver staat het momenteel met dit actieplan?  

• Welk budget wordt er hiervoor voorzien?  

p. 78; GBO-AGDF2KA-PA: huisartsen die een individuele praktijk of een huisartsengroepering opstarten 

kunnen een renteloze lening krijgen.  

• Hoe vaak is er het afgelopen jaar een renteloze lening toegekend?  

p. 78: OD 1.2: We ondersteunen in samenwerking met het VIKZ, en voor de eerste lijn ook met VIVEL, 

voorzieningen bij het meten van de kwaliteit van zorg en dienstverlening. 

• Welke middelen worden hiervoor exact voorzien? Uit wat zal deze ondersteuning concreet 

bestaan?  

 

3.4. Gespecialiseerde zorg 

p. 82: “In 2024 investeren we verder in de uitbreiding van de capaciteit van de CGG’s. Net zoals in 2022 

en 2023 worden deze uitbreidingsmiddelen toegekend aan zeven CGG’s in ondergefinancierde regio’s. 

Op deze manier maken we werk van een meer eerlijke verdeling van de middelen over alle CGG-

werkingsgebieden en voor alle burgers.” 

• Hoeveel wordt er extra geïnvesteerd?  

• Naar welke CGG’s gaat dit extra budget?  

• Hoe werd dit budget exact bepaald?  

• Welke zijn momenteel de ondergefinancierde regio’s? Zal met dit extra budget elk CGG 

tegemoet kunnen komen aan de noden?  



p. 83: “we investeren verder in perinatale mentale gezondheid.”  

• Hoeveel wordt er hierin geïnvesteerd? Waar gaan deze middelen exact naartoe?  

p. 83: “we investeren extra in gespecialiseerde diagnostiek. “ 

• Hoeveel extra middelen gaan er geïnvesteerd worden?  

• Welke organisaties hieromtrent zullen extra middelen krijgen?  

• Zal dit voldoende zijn om de werking inzake diagnostiek te optimaliseren?  

p. 83: “Mede onder impuls van de relancemiddelen steeg het aantal cursisten en lesgevers in de 

Herstelacademies de afgelopen jaren. Een Herstelacademie voorziet een open cursusaanbod rond 

diverse thema’s die te maken hebben met psychisch herstel, 84 en richt zich in de eerste plaats naar 

iedereen die wil werken aan zijn/haar psychisch herstel. We willen de Herstelacademies verder 

ondersteunen en kennen hiervoor middelen toe aan elk netwerk geestelijke gezondheid volwassenen.” 

• Hoeveel cursisten en lesgevers waren er de afgelopen jaren bij de Herstelacademies? Graag 

een overzicht.  

• Welke middelen krijgt elk netwerk geestelijke gezondheid volwassenen hiervoor?  

  



Technische vragen Vlaams Belang BBT 2024 Welzijn deel 2 

Beleidsveld Opgroeien 

ISE jeugdhulp 

p. 90: “We verwijzen in het bijzonder naar een versterking van de OverKop-netwerken en naar de 

uitbreiding van het aantal OverKop-huizen waarbij we toewerken naar minstens één OverKop-huis per 

eerstelijnszone.” 

• Welk budget gaat er met deze versterking gepaard? Waar komen er nog OverKop-huizen bij en 

binnen welke termijn?  

p. 91: “In het kader van het versterken van de werking van de ondersteuningscentra jeugdzorg en de 

sociale diensten jeugdrechtbank, willen we het mandaat van de diensten scherper stellen, wat de 

uitstroom kan bevorderen en de partnerschappen met voorzieningen kan consolideren. Dit laatste 

impliceert dat we werk maken van gegarandeerde partnerschappen in het kader van 

jeugdbescherming” 

• Worden er extra budgetten voorzien voor de werking van OCJ en de sociale diensten?  

• Op welke manier zullen de partnerschappen geoptimaliseerd en gegarandeerd worden?  

p. 92: nieuwe actieplan jeugddelinquentie 

• Welk budget wordt er voorzien voor de uitvoering van dit actieplan? Waar zullen deze 

middelen concreet voor worden ingezet?  

ISE Groeipakket 

p. 103: “Nog op het vlak van het digitale aanbod zetten we verdere stappen in het exploreren van de 

mogelijkheden van een chatbot. Er is op de sites www.fons.be en mijn.fons.be al een chatbot in gebruik 

rond het thema schooltoeslag. We ontwikkelen ook chatconversaties over andere thema’s waarna we 

de noden en het nut kunnen evalueren. We onderzoeken ook AI-technologie, zoals bijvoorbeeld 

chatGPT, ter ondersteuning van het dossierbeheer FONS…” 

• Welk budget wordt er voorzien voor het onderzoeken van deze digitale ontwikkeling?  

• Hoe wordt het gebruikt van een chatbot momenteel ervaren? Zijn er knelpunten en hoe zullen 

deze verholpen worden?  

ISE geïntegreerd gezinsbeleid 

p. 113: “We zijn daarom gestart met het creëren van een ondersteuningsaanbod voor de 

eerstelijnszones gericht op het voorkomen van gezondheids- en welzijnsproblemen bij kinderen die 

opgroeien in een gezin met meerdere kwetsbaarheidsfactoren. Vanaf november 2023 zijn 10 

pilootprojecten in 10 organisaties gedurende 13 maanden aan de slag.” 

• Welke middelen worden voor deze pilootprojecten voorzien?  

• Zal het project nadien geëvalueerd worden? Zo ja, aan de hand van welke criteria?  

p. 119: “Van ieder herkomstland waarmee een lopende samenwerking bestaat, voert het Vlaams 

Centrum voor Adoptie (VCA) een risicoanalyse uit” 

• Hoe ver staat het momenteel met deze risicoanalyses? Welke moeten nog uitgevoerd worden? 

Welk budget wordt er hiervoor voorzien?  



Beleidsveld personen met een handicap 

p. 132: “In 2024 blijven we zoals de voorbije jaren inzetten op een snelle uitbetaling van ingediende 

kosten voor Individuele Materiële Bijstand (IMB) en een regelmatige evaluatie van de termijn 

waarbinnen deze uitbetalingen gerealiseerd worden.”  

• Hoe lang bedraagt de huidige uitbetalingssnelheid? Welke termijn waarbinnen deze 

uitbetalingen gerealiseerd worden wilt men voorop stellen?  

p. 138: inzetten van tolken voor doven en slechthorenden 

• Worden er extra budgetten voorzien voor de inzet van tolken voor doven en slechthorenden? 

Zullen er hierbij ook initiatieven genomen worden om te garanderen dat ze zeker genoeg tolken 

beschikbaar zijn?  

p. 138: “In de laatste fase van het project 'Cultuursensitieve zorg bij personen met een handicap' 

(CuSeHa) onderzoeken we mogelijkheden om divers-sensitieve diagnostiek voor volwassenen met een 

vermoeden van een ontwikkelingsstoornis structureel in te bedden in Brussel en Vlaanderen zodat de 

drempels tot zorg op het kruispunt van (vermoeden van) handicap en een migratieachtergrond 

verlaagd worden.” 

• Welk budget wordt er voor dit project voorzien?  

• Hoe groot is de doelgroep die men wenst te bereiken met dit project?  

p. 148: GHO-AGGF2RB-WT: “In de praktijk leiden heel wat toezeggingen niet tot effectieve 

tussenkomsten, omdat de cliënt finaal afziet van de aankoop of inrichting en een goedkoper hulpmiddel 

aanschaft dan het maximale refertebedrag” 

• Zijn er cijfers hieromtrent? Hoeveel toezeggingen leiden uiteindelijk niet tot een effectieve 

tussenkomst? Graag in verhouding met het totaal aantal toezeggingen.  

p. 152: gespecialiseerde units voor geïnterneerden 

• Welk budget wordt hiervoor voorzien?  

• Hoeveel geïnterneerden deden het afgelopen jaar beroep op diensten van het VAPH? Hoe is 

dit aantal geëvolueerd de afgelopen drie jaren?  

Beleidsveld sociale bescherming 

p. 177: GBO-BGHFATC-OW: “stijging met 20.658 keuro van de inkomsten uit zorgpremies” 

• Graag toelichting van de oorzaken van deze stijging 

 

 

 

  



Schriftelijke vragen BBT WVG cd&v 

 

BELEIDSVELD WELZIJN 

ISE Beleidsondersteuning 

P25: “Het Steunpunt WVG kreeg de opdracht voor het voeren van een onderzoek naar het opmaken 

van een kwaliteitskader voor de ontwikkeling en het gebruik van ICT-technologie in het kader van 

onlinehulp in de sectoren van WVG.” 

- Behoort dit niet tot de opdrachten van Flanders’ Care?  

- Wordt hierbij ook nagegaan wat de impact is van de toepassing van technologie op de 

financiering van de zorg? Kunnen bijvoorbeeld middelen die niet besteed worden aan 

personeel omwille van krapte op de arbeidsmarkt worden ingezet voor technologie die het 

werk van personeel ondersteunt?  

- Worden de zorg- en welzijnssectoren hier zelf bij betrokken aangezien zij vandaag reeds 

gebruik maken van technologische toepassingen, zoals de hybride gezinszorg? 

P27: “We zetten het traject met drie hogeronderwijsinstellingen en het werkveld verder om een 

microdegree als zorgkundige uit te werken voor bachelorstudenten in zorgverwante opleidingen.” 

- Wordt dit mee verankerd in de WUG of gaat het om een microdegree die alleen in 

Vlaanderen toegang zal geven tot het stellen van bepaalde handelingen? 

P27: “Verder werken we samen met de zorg- en welzijnsambassadeur aan betere, meer kwalitatieve 

stages in de zorg- en welzijnssector. Focus ligt hier op het versterken van de trialoog student-

werkveld-opleiding om stages als leerrijk en inspirerend forum vorm te geven.” 

- Maken de onderhandelingen met werkgevers over de stagevergoeding hier deel van uit? 

P28: er wordt verwezen naar de mogelijkheid om logistieke medewerkers en flexijobs in te zetten in 

zorg en welzijn ‘als ondersteuning van het zorgpersoneel’. “Tussen werkgevers en vakbonden lopen 

intussen constructieve gesprekken rond de invoering van cowerkgeverschap.” 

- Wil dit zeggen dat zorgpersoneel nooit kan ingezet worden ihkv flexwerk, en dat flexwerk 

beperkt blijft tot logistieke functies? 

- Wat wordt bedoeld met de invoering van ‘cowerkgeverschap’?  

Pp33-34: begrotingselement beleidsontwikkeling en -ondersteuning 

- Er werd €15.270.000 overgedragen naar het begrotingsartikel VAPH (GBO-1GGF2RX-IS) voor 

‘terugdraaien compensatie crisis- en investeringsplan jeugdhulp’. Over welke compensatie 

gaat dit? 

P47: Het totaalbudget voor welzijnswerk daalt met €3.899.000, betekent dit dat de 

werkingsmiddelen voor welzijnsorganisaties dalen? Zo ja, welke organisaties zullen minder 

werkingsmiddelen ontvangen? 

Pp47-49: er worden vanuit het begrotingselement welzijnswerk middelen overgedragen naar VDAB 

voor de subsidiëring van Casemanagers Werk. Hoeveel Casemanagers Werk worden met deze 

overgedragen middelen bij VDAB aangesteld?  

 



BELEIDSVELD GEZONDHEIDS- EN WOONZORG 

ISE Preventie 

Pp62-63: Er wordt verwezen naar de ontwikkeling van een integraal plan ‘pandemic preparedness en 

readiness’. Daarbij zal ook rekening worden gehouden met actiepunten uit het 

klimaatgezondheidsplan dat in december 2023 wordt voorgesteld.  

- Op welke manier is de voorbereiding op een eventuele toekomstige gezondheidscrisis – 

waarbij het gaat om het indijken van een gezondheidscrisis – gerelateerd aan 

milieugezondheidszorg – dat eerder gericht is op preventie?  

ISE Woonzorg en eerste lijn 

P73: “Gelet op de vergrijzingsgolf die op ons afkomt en het gegeven dat hiervoor bijkomende 

infrastructuur zal moeten gerealiseerd worden, is het noodzakelijk om in 2024 de oefening op te 

starten om voor de hierop volgende jaren bijkomende capaciteit voor residentiële ouderenzorg te 

creëren.”  

- De toekomstige generatie ouderen heeft andere voorkeuren op het vlak van wonen dan de 

huidige generatie ouderen. Dat moet zich ook vertalen in een andere aanpak voor 

residentiële ouderenzorg. Zal daarmee rekening gehouden worden bij deze oefening? Als er 

extra capaciteit moet komen, hoe moet deze er dan uitzien?  

P73: “We breiden de gezinszorg uit zoals voorzien in de meerjarenbegroting en brengen de 

vastgelegde omzettingskalender mee in rekening.” 

- Gezinszorg heeft het moeilijk om de beschikbare uren in te vullen wegens personeelskrapte. 

Hoe valt dat te rijmen met de uitbreiding van de uren gezinszorg? Hoe zullen die extra uren 

ingevuld worden?  

P73: “We starten tevens het inhoudelijk/technische traject voor de aanpassing van het 

financieringssysteem van gezinszorg in de richting van een persoonsvolgend systeem met zorgtickets, 

met als doel de krachtlijnen voor de hervormingen goed te keuren voor het einde van deze 

legislatuur.” 

- Wat houdt dit persoonsvolgend systeem juist in? Is dit een inkomensgerelateerd systeem? Op 

welke manier zal dit beter werken voor de zorggebruiker?  

P74: “We volgen de Proefomgeving experimentele woonvormen van het beleidsdomein wonen op en 

meer specifiek de geselecteerde projecten rond cohousing van ouderen. In aansluiting op de 

resultaten vanuit die proefomgeving zullen we onderzoeken welke aanpassingen aan het 

Woonzorgdecreet aangewezen zijn om dergelijke nieuwe kleinschalige woonzorgvormen mogelijk te 

maken.” 

- Welke aanpassingen worden hiermee beoogd? Wordt een nieuwe woonvorm ingeschreven in 

het Woonzorgdecreet?  

P74: “We zetten samen met het agentschap Opgroeien een proefproject op om de samenwerking 

tussen jeugdhulp en gezinshulp te versterken. Dit doen we door de link te leggen tussen gezinszorg 

en de samenwerkingsverbanden “1gezin, 1plan” met als doel om uithuisplaatsing te vermijden. Dit 

pilootproject kadert binnen het bredere “crisis- en investeringsplan jeugdhulp” en wordt opgestart 

voor het einde van de legislatuur.” 



- Wat zijn de ervaringen met 1G1P tot nu toe vanuit het oogpunt van de gezinszorg? Kan er 

vanuit gezinszorg voldoende beroep gedaan worden op 1G1P of welke obstakels stellen zich 

hierbij? 

P74+132: “We starten samen met het Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH) 

een verkennend onderzoek waarin bekeken wordt hoe we personen met een beperking beter kunnen 

toeleiden naar het zorg- en ondersteuningsaanbod van de diensten voor gezinszorg” 

- Hoe verhoudt dit onderzoek zich tot de studie die vorig jaar werd uitgevoerd bij mensen in 

prioriteitengroep 3, en het project rond toeleiding naar reguliere zorg voor mensen in PG3?  

 

ISE Gespecialiseerde zorg 

P82: “In 2024 investeren we verder in de uitbreiding van de capaciteit van de CGG’s. Net zoals in 2022 

en 2023 worden deze uitbreidingsmiddelen toegekend aan zeven CGG’s in ondergefinancierde 

regio’s.” 

- Gaat deze bijkomende financiering ook gepaard met bijsturingen op vlak van organisatie? 

P83: “Eveneens ter uitvoering van het decreet betreffende de organisatie en ondersteuning van het 

geestelijke gezondheidsaanbod maken we een BVR op in verband met de erkenning van de 

geestelijke gezondheidsnetwerken.” 

- Geeft dit de geestelijke gezondheidsnetwerken ook rechtspersoonlijkheid?  

P86+100+206: er wordt op verschillende plekken verwezen naar extra budgetten ihkv de opstart 

‘Veilige Huizen’, centra die zich specifiek richten op intrafamiliaal geweld. Wat is het totaalbudget dat 

er vanuit Welzijn wordt geïnvesteerd in de uitrol van ‘Veilige Huizen’ en hoeveel wordt hierin 

geïnvesteerd vanuit Justitie? Naar welke welzijnspartners of organisaties gaan deze middelen voor de 

begeleidingen in het kader van Veilige Huizen? 

 

BELEIDSVELD OPGROEIEN 

ISE Jeugdhulp 

P91: “We versterken de werking van de ondersteuningscentra jeugdzorg, de vertrouwenscentra 

kindermishandeling en de sociale diensten jeugdrechtbank zodat een kwaliteitsvolle, 

oplossingsgerichte en multidisciplinaire benadering van de aan hen toegewezen minderjarigen 

gegarandeerd blijft.” 

- Gaat dit over een personele versterking? Of gaat dit ook over handelingsbevoegdheden, 

samenwerking, reorganisatie … die een sterkere werking moet mogelijk maken? 

 

ISE Groeipakket 

P106+133: “Het onderzoek van het Steunpunt WVG met betrekking tot de noden bij kinderen met 

zorgbehoeften en welke tegemoetkomingen ze krijgen (de zorgtoeslag, ondersteuningstoeslag, het 

zorgbudget voor zwaar zorgbehoevenden en het persoonlijk assistentiebudget) werd afgerond in 

2023. Aan de hand van de beleidsaanbevelingen gaan we na welke stappen we kunnen zetten om te 



komen tot meer harmonisering op vlak van de inschaling inzake de financiële tegemoetkomingen 

voor kinderen met een specifieke ondersteuningsbehoefte.” 

- Is het de bedoeling om te evolueren naar één geïntegreerd ondersteuningsbudget, en zo ja, 

wat is de timing daarvoor?  

- Voor de 0- tot 5-jarigen wordt gezocht naar afstemming tussen de inschaling voor de 

zorgtoeslag en het PAB. Is het de bedoeling om dit later ook uit te breiden naar oudere 

leeftijdsgroepen? 

 

ISE Geïntegreerd gezinsbeleid 

P117: “Samen met de Vlaamse minister van Werk starten we tot slot een project om kinderopvang 

via bedrijven nog sterker te stimuleren. We verlagen daartoe de drempel door een systeem te 

ondersteunen waarbij bedrijven kunnen investeren in bijkomende opvangplaatsen voor hun 

medewerkers in kinderopvanglocaties van bestaande organisatoren kinderopvang in de buurt van hun 

werknemers, en waartoe we als overheid bijdragen met de basissubsidie T1 (zie ook de 3.000 extra 

plaatsen in T1) en de mogelijkheid voor bedrijven om kosten ter zake fiscaal in te brengen.” 

- Is het de bedoeling dat de werkgevers de basissubsidie aanvullen zodat dit overeenkomt met 

een subsidie in T2? (Cfr voorstel Voka) 

P118: “We maken ook de inzet van gekwalificeerde kinderbegeleiders via flexi-jobs mogelijk in de 

kinderopvang, zij het beperkt tot 20% van de prestaties.” 

- Zullen kinderbegeleiders die 4/5de werken, ook via flexwerk 1/5de kunnen bijverdienen als 

kinderbegeleider? 

P118: De wettelijke maximale kind-begeleider ratio wordt ook in de gezinsopvang verlaagd naar 1 

begeleider per 7 kinderen. Dit kan leiden tot inkomensverlies voor de onthaalouders. Ter 

compensatie wordt de onkostenvergoeding opgetrokken met €3.27 per prestatie.  

- Volstaat dit om het inkomensverlies te compenseren? Was hierover overleg met de sector?  

- Idem wat betreft de compensatie van mogelijk inkomensverlies voor zelfstandige 

onthaalouders met subsidietrap 1, dewelke wordt opgetrokken naar €2.000 per plaats.  

P118: In 2024 wordt budget voorzien voor de overstap naar het werknemersstatuut voor 350 

bijkomende onthaalouders. Hoe verhoudt zich dat tot het aantal onthaalouders dat eerder aangaf de 

overstap te willen maken?  

P119: De aangepaste voorrangsregels bepalen dat een organisator met subsidietrap 2 voor maximaal 

10% van de opgevangen kinderen kan afwijken van de voorrang voor mensen die werken of een 

opleiding volgen.  

- Hoeveel procent van de kinderen die vandaag in de opvang zijn, hebben minstens één ouder 

die niet 4/5de werkt of een opleiding volgt? 

Pp121-122: “We gaan door met het proactief informeren, sensibiliseren en ondersteunen van 

organisatoren, met specifieke aandacht ook voor het referentiekader met de zes dragende principes 

van beleidsvoerend vermogen (duidelijk leiderschap, geïntegreerde aanpak, reflectieve, proactieve en 

reactieve houding, innovatieve houding, doeltreffende communicatie en transparantie, en 

samenwerking) dat in samenspraak met de stakeholders wordt uitgewerkt.” 



- Wordt er bedoeld dat het huidige referentiekader voor beleidsvoerend vermogen nog niet op 

punt staat? Of wat wordt er precies bedoeld met ‘verdere uitwerking’?  

P127: er wordt €3 miljoen extra uitgetrokken voor de structurele financiering van BOA. Hoe worden 

deze middelen verdeeld? 

 

BELEIDSVELD PERSONEN MET EEN HANDICAP 

P141: er is €8.255.000 voorzien voor bijkomende terbeschikkingstellingen van PAB’s. Hoeveel PAB’s 

kunnen er met dit budget worden ter beschikking gesteld? 

P151: “Een budgethouder kan ook een vrij besteedbaar deel van zijn budget opvragen, waarvoor 

geen verantwoording hoeft gegeven te worden voor de inzet ervan. Het maximaal vrij besteedbaar 

deel bedraagt €1.800 voor de laagste budgetcategorieën en €3.600 voor de hogere 

budgetcategorieën.” 

- Hoeveel budgethouders vragen dit vrij besteedbare deel op? Worden de niet-opgevraagde 

vrij besteedbare middelen geherinvesteerd binnen het beleidsdomein personen met een 

handicap?  

P153+154: Er worden extra middelen vrijgemaakt voor de begeleiding van personen met complexe 

problematieken (“extra maatregelen voor meerderjarige personen met complexe problematieken 

waarvoor intensieve ondersteuning en aangepaste infrastructuur nodig is”). Over hoeveel middelen 

gaat het in totaal en naar welke organisaties of voorzieningen gaan deze?  

 

BELEIDSVELD SOCIALE BESCHERMING 

ISE Vlaamse Sociale Bescherming 

P161: er worden verdere stappen gezet mbt de éénmaking van het zorgbudget voor zwaar 

zorgbehoevenden en het zorgbudget voor ouderen met een zorgnood. Momenteel is slechts één van 

deze inkomensgerelateerd. Betekent de éénmaking van beide budgetten dat er enkel nog een 

inkomensgerelateerd zorgbudget zal zijn? 

P163: er wordt verwezen naar de voorbereiding van persoonsvolgende financiering in woonzorg, 

revalidatie en geestelijke gezondheidszorg. Begin 2024 worden pilootprojecten opgezet met de 

toekenning van ‘zorgtickets in de vorm van een cash-budget met het oog op het gebruik van erkende 

zorg’.  

- Is het de bedoeling dat ouderen met een zorgnood een eigen budget zullen beheren? 

P167: er gaat €606.000 bijkomend naar centra oor dagopvang en centra voor dagverzorging. Hoe 

worden deze middelen verdeeld? 

P168: er gaat €3.5 miljoen extra naar de sector gezinszorg ihkv het uitbreidingsbeleid ‘conform 

inhoudelijke doelstellingen’. Hoe worden deze middelen besteed binnen de gezinszorg? 

P169: een aantal voorafgaande vergunningen voor woonzorgcentra worden geconverteerd naar 6156 

extra uren gezinszorg en 0.25 VTE aanvullende thuiszorg. Hoe zullen deze extra uren ook 

daadwerkelijk worden ingevuld aangezien de huidige beschikbare uren niet ingevuld raken omwille 

van personeelskrapte?  



P173: er wordt €8.402.000 voorzien voor uitbreidingsbeleid ‘onder andere voor de hervorming in 

palliatieve zorg’. Hoe worden deze middelen verdeeld mbt de palliatieve zorg? 

 

  



 

 

 

 

  

 

 

 

Begroting 2024 – Partim welzijn, volksgezondheid en gezin  – Vragen Open Vld 

 

IV.Transversale, horizontale en overkoepelende strategische doelstellingen 

Transversale en horizontale doelstellingen 

Overkoepelende strategische doelstellingen (Freya Saeys) 

p.17 Mbt de kwaliteit in de zorg komt er een kaderbesluit dat de kwaliteitsthema’s bepaalt waarvoor 

de komende jaren een belangenhebbendenoverleg of kwaliteitsoverleg georganiseerd kan 

worden. Wordt er sowieso overleg gepleegd of is dat enkel facultatief ? Kunnen er ook 

thema’s aangebracht worden van onderuit ?  

p.19 Men heeft het over het afbakenen van de werkingsgebieden voor de regionale zorgplatforms. 

Voor wat de GGZ-netwerken wordt federaal overleg gepleegd. Heeft men de intentie om de 

werkingsgebieden van de GGZ-netwerken te aliëneren op de werkingsgebieden van de 

regionale zorgplatforms ?  

p.20 Wat is de relatie tussen Alivia en het e-Healthplatform ? en tussen PARKOUR en e-Health ?  

 

 

 

V Beleidsveld Welzijn  

Beleidsondersteuning (Freya Sayes) 

p. 22 Het kwaliteitsdecreet voorzag in de mogelijkheid dat de Vlaamse regering per sector zou 

kunnen bepalen dat gewerkt wordt met kwaliteitsbewijzen van externe organisatoren. Zijn er 

al stappen gezet in die richting en zo ja voor welke sectoren ?  

p.25 Mbt het nieuwe organisatiemodel voor diagnostiek dat tot doel heeft diagnostiek toegankelijker 

en transparanter te maken voor kinderen, jongeren en hun gezinnen stellen zich volgende 

vragen : wat met de wachtlijsten ? zullen die weggewerkt kunnen worden met dit nieuw 

model ? Waar passen volwassenen hier in ? We zien dat heel veel volwassenen in hun 

kindertijd niet de gepaste diagnose hebben gekregen. Is er voor hen ook iets voorzien ? Wie 



niet terecht kan in het Vlaamse systeem van diagnostiek of veel te lang moet wachten (zeker 

voor het functioneren van jongeren in het onderwijs is dat een groot probleem) betaalt voor 

de diagnose zeer veel geld. Wat is daar de verantwoordelijkheid van Vlaanderen ?  

p.27 Is al geweten wat het impact is van Career ? Zo ja, wat is dat ? Wordt dat opgevolgd, gemeten en 

zo ja hoe ?  

p.27 Tijdens de hoorzittingen bij mijn conceptnota over maatregelen mbt het personeelstekort in de 

zorg werd gesuggereerd te onderzoeken waarom mensen in de zorg (verpleegkundigen, 

zorgkundigen) niet werken in de zorg (nooit gewerkt hebben of uitgestroomd zijn) om zo het 

retentiebeleid beter vorm te kunnen geven. Wordt een dergelijk onderzoek gedaan door de 

zorgambassadeur ?  

p.27 Wat betreft economische migratie is er een denktank met als doel het beleid beter te adviseren 

over het aantrekken van buitenlands zorgtalent. Ik stelde daarover recent een vraag en vroeg 

de overheden hier een rol te laten spelen. Toen was de minister zeer terughoudend. Wat is de 

minister bereid op dat vlak dan wel te doen ?  

p. 27 Er is sprake van een vlotte afhandeling van erkenningsaanvragen voor medische beroepen. 

Mensen met een medisch beroep uit het buitenland zijn echter enorm gefrustreerd over de 

lange duur van de gelijkstelling van hun diploma. Pleegt u overleg met de bevoegde diensten 

om dit correct, maar toch sneller te laten verlopen ?  

p.29 De webtoepassing en mobiele app Alivia is een zeer mooi en nodig project. Het kan een einde 

maken aan een reeks heen- en weerboekjes waarmee zorgbehoevenden en hun 

mantelzorgers mee geconfronteerd worden. Hoe pakt men dit aan bij mensen die minder 

digitaal zijn ? 

p. 29 IMEC zal helpen om actoren in de zorg en welzijn toegang te laten vinden tot innovatieve 

technologieën. Er wordt getoetst op correcte implementatie van standaarden. Wordt ook 

getoetst op privacyveiligheid, werkzaamheid ? Wanneer mogen we daar de eerste resultaten 

van verwachten ?  

p.30 VASGAZ is geëvalueerd en zal anders bestuurd worden. Kan dat worden toegelicht. Hoe werkt 

het Stuurorgaan Vlaams Informatie- en ICT-beleid ? Waar wordt VASGAZ dan ondergebracht ? 

Zal de 25000 euro dan nog voldoende zijn of net teveel ?  

 

Welzijnswerk (Freya Saeys) 

p.40 In 2022  bereikte de CAW’s 117.424 cliënten in onthaal waarvan 30.013 niet geïdentificeerde 

cliëntcontacten. Waarom zijn niet alle cliënten geïdentificeerd ? Hoe staat het met het 

identificeren van de uitgaven voor onthaal per gemeente ? Het Vlaams regeerakkoord 

voorziet dat de gemeenten het onthaal kunnen overnemen van het CAW. Hiervoor is een 

decreet nodig. Wat is de stand van zaken ?  

p. 40 Er zijn 3.065 mensen arbeidsmatige activiteiten hebben uitgevoerd : 1.636 in Beschut Wonen, 

604 bij het OCMW en 477 in voorzieningen erkend door VAPH. Hoe schat de minister het 

cijfer van 604 voor de OCMW’s in voor 300 gemeenten ? Ligt dit aan te weinig inspanningen 

bij de OCMW’s of zijn OCMW’s misschien minder geschikt hiervoor ?  



p.42 Het onderzoek van het Vlaams Steunpunt WVG mbt het GBO deed volgende suggestie : “De 

afstemming tussen de reguliere werking van de eigen organisatie’ en de betrokkenheid 

binnen GBO blijft zeer vaag, zowel in de GBO-praktijken als in het regelgevend kader. Dit leidt 

tot een gevoel van overvraging voor basiswerkers die bij GBO betrokken zijn, en een gebrek 

aan engagement bij anderen om met GBO-acties aan de slag willen gaan.” Dit is een 

belangrijke opmerking. Wat werd hierrond al gedaan ?  

p.44 De CAW’s worden versterkt voor hun rol in de Veilige Huizen. Met hoeveel middelen, personeel ? 

De subsidie die de 11 CAW’s krijgen vanuit het noodfonds Oekraïne wordt verdergezet. Hoeveel 

bedraagt die subsidie ? Hoeveel Oekraïners komen langs voor ondersteuning bij de CAW’s ?  

p.44 Men monitort de inzet en effecten van extra middelen bij CAW’s voor hun inzet in 

gevangenissen. Wat leert de monitoring op vlak van effecten ?  

p.47 GBO-1GCF2EA-WT Welzijnswerk : graag een overzicht van de subsidies per CAW, per centra voor 

teleonthaal en per samenwerkingsverband voor schulphulpverlening ? Er wordt 1,47 miljoen euro 

extra voorzien voor Stop it now, 1712, CAW, IFG. Hoe is de verdeling precies ?  Wat betekent dit in 

extra VTE’s ? Er wordt 739.000 euro extra voorzien voor forensisch welzijnswerk in bijgekomen 

gevangenissen door CAW’s. Over hoeveel VTE’s gaat het voor welke gevangenissen ?  

 

VI. Beleidsveld Gezondheids- en woonzorg 

Algemeen gezondheidsbeleid  

Geen vragen 

 

Preventie (Freya Saeys) 

 

p.55 De deelname aan de verschillende bevolkingsonderzoeken ligt rond de 65% wat niet echt een 

schitterend resultaat is. Welke acties wil men nog ondernemen om dat 

deelnemingspercentage op te trekken ? Hebben we zicht waarom we niet beter scoren ?  

p.56 Wat betreft de logo’s Het regeerakkoord voorziet dat “de huidige structuren op dit mesoniveau 

(palliatieve netwerken, LOGO’s, Vlaamse netwerken GGZ, expertisecentra dementie) zich 

organiseren binnen deze nieuw afgebakende werkingsgebieden en schakelen zich in de 

structuur van het regionale zorgplatform in tegen ten laatste 1 januari 2022.” Wat is de stand 

van zaken ?  

p. 57 Er is door Gezond Leven materiaal ontwikkeld om zwangeren te begeleiden bij het stoppen van 

roken We hebben een programma rookstopbegeleiding Er is bewegen op voorschrift. 

Beschikken we cijfers over het traject dat daarna volgt ? Is het stoppen bij zwangerschap 

blijvend na de bevalling ? Hervallen mensen na de rookstopbegeleiding of is het duurzaam ? 

Blijven mensen op langere termijn bewegen ?  

p.57 Graag cijfers over de evolutie van de valincidenten deze legislatuur, opgesplitst per jaar. 

p.57 Er is sprake van geïntegreerde coaching programma’s (gewicht, roken, stress, beweging, enz.). 

Wat is de stand van zaken ? Wanneer kunnen die geïntegreerde programma’s van start gaan ? 

Wie zal ze aanbieden, waar zullen ze worden aangeboden ?  



p.59 Mbt seksuele gezondheid weten we dat daar veel terughoudendheid bestaat bij voorzieningen. 

Hoe staat het met de bewustwording rond het belang van seksuele beleving in voorzieningen, 

in welke mate werden daarrond vormingen gevolgd en werd seksuele dienstverlening 

toegelaten in voorzieningen ?  

p.60 Vlaanderen scoort zeer goed op vlak van de vaccinatie van kinderen, maar het doet relatief 

weinig mbt de vaccinatie voor volwassenen. Er wordt een vaccinatieconferentie 

aangekondigd voor februari 2024. Zal men daar ambitieuzer zijn op vlak van de vaccinatie van 

volwassenen ? Er zijn ook een aantal vaccinaties die herhaald moeten worden. Mensen 

zouden via eenvoudige systemen herinnerd kunnen worden aan die vaccinatie. Wordt dit 

meegenomen in de vaccinatieconferentie ?  

p.62 In welke mate speelt voor Vlaanderen een sterker vaccinatiebeleid een rol in de preventie van de 

antimicrobiële resistentie ?  

p.62-64 We zien dat exotische insecten zoals de tijgermug als gevolg van de klimaatopwarming hier 

kunnen overleven. Dat maakt ook dat we vaker geconfronteerd zullen worden met exotische 

ziektes zoals denguekoorts, Chikungunnya, Zika. We lezen dat men werkt 

communicatiedraaiboeken, een herziening van sensibiliseringscampagnes en dat men 

indicatoren zoekt om klimaatgerelateerde gezondheidsproblemen te detecterenn, op te 

volgen en te evalueren. Dat zal niet genoeg zijn als deze ziektes zich gaan manifesteren.   Hoe 

bereidt Vlaanderen zich daar samen met de andere gemeenschappen en de federale 

overheid op voor ? Is er een gezamenlijke aanpak met de minister van milieu ?  

P.62-63 Op vlak van preparedness wordt gesteld dat men een bepaalde personeelsinzet wil 

omvormen tot een snel inzetbaar en flexibel schaalbaar geheel om meteen te kunnen 

reageren bij startende gezondheidscrises Kan dit worden uitgelegd ? Aan welke 

personeelsleden denkt men dan ? Hoe voorziet men in een permanente vorming ? We 

beheren als Vlaanderen nu ook een stock persoonlijk beschermingsmateriaal We weten 

allemaal dat in tijden van crisis elk land terugplooit op zichzelf en vooral zichzelf bedient. 

Bijbestellen is dan vaak een groot probleem. Onlangs stopte een bedrijf dat persoonlijk 

beschermingsmateriaal produceerde omdat het geen afnemers had. De prijs was duurder dan 

de goedkope Chinese producten. Hoe wil u dat na de uitputting van de strategische voorraad 

Vlaanderen aan persoonlijk beschermingsmateriaal geraakt als we de eigen productie 

onproductief maken ?  

p.65 Het is goed dat men toekomst ziet in population health management. Dat kan op vlak van 

vaccinatie en bevolkingsonderzoeken een zeer belangrijke tool zijn. Daarvoor zijn echter data 

nodig. In Leuven loopt een interessant project mbt Atherosclerotische hart- en vaatziekte. 

Volgt Vlaanderen dit op om te kijken hoe men dat aanpakt ook op vlak van data ? Klopt het 

dat men op Vlaams niveau werkt aan een heel nieuw platform en wat is daar de stand van 

zaken van  ?  

p.68 GBO-1GDF2A-WT preventief gezondheidsbeleid : kan de opsplitsing gegeven worden van de 

uitgaven over de verschillende deelgebieden (aankoop vaccins, enz. ). Er is nog altijd een 

schuld aan de federale overheid voor de aankoop van vaccins. Daar wordt al heel lang over 

onderhandeld. Is Vlaanderen nog van plan die terug te betalen ? Wat is de stand van zaken 

mbt die onderhandelingen ?  

 



Woonzorg en eerste lijn (Freya Saeys) 

 

p. 72 Er wordt een overzicht gegeven van de gepresteerde uren in de gezinszorg en de aanvullende 

thuiszorg. Hoeveel uren werden niet gepresteerd in de gezinszorg en de aanvullende 

thuiszorg in 2022, opgesplitst tussen gezinszorg en aanvullende thuiszorg ?  

p. 73 De minister spreekt van de nood aan bijkomende capaciteit woonzorgcentra en verwijst naar de 

studie van het Steunpunt WVG waarvan ze elders zegt dat er nog moet gekeken worden of 

die wel bruikbaar is voor de nieuwe programmatie. Ze wil werken met een programmatie op 

korte termijn en een programmatie op lange termijn. Ik denk dat we vooral moeten kijken 

naar het hele plaatje. Wat zijn de noden, wat zijn ook de verlangens van de toekomstige 

ouderen, wat kan het aanbod zijn van kleinschalige woonprojecten met PVF (pilootprojecten 

die we nu wellicht niet meer gaan opstarten als ik een en ander samenleg), cohousing, 

thuiszorg, medische technologie. De oefening moet veel breder gebeuren of we zitten straks 

met een systeem waar mensen avers van zijn.  

p. 74 De definiëring van de groep kwetsbaren waarvoor de minister nog de aanvullende thuiszorg wil 

behouden is niet klaar. Waarom heeft de minister niet gezorgd voor een decretale basis ? of 

had ze één van haar parlementsleden geen voorstel van decreet laten nemen ?  

p.74 U We lezen dat u openstaat voor de financiering van hybride zorg in de gezinszorg. Alle diensten 

voor gezinszorg zijn daar vragende partij voor. U zegt dat de middelen voorzien zijn. Hoeveel 

bedragen die middelen ? Waarvoor zijn die middelen precies voorzien ? Wanneer mogen 

diensten voor gezinszorg een dergelijke regeling verwachten ?  

p.74 Er wordt een samenwerking voorzien tussen gezinshulp en jeugdhulp en tussen gezinshulp en 

VAPH  Is er in dat proefproject en dat verkennend onderzoek (met VAPH) ook aandacht voor 

de cliëntbijdrage ? Die is in gezinnen waar nog iemand werkt vrij hoog en kan een belangrijke 

belemmering vormen voor gezinnen.  

p.74 Wordt bij het monitoren van de acties uit het Mantelzorgplan ook de ruime doelgroep van de 

mantelzorgers bevraagd over wat zij goed vinden, maar veel belangrijker wat zij vooral missen 

?   

p. 75 Mbt de zorgraden, voorziet men hier ook uitbreiding van middelen om de zorgprofessionals aan 

boord te houden. Die stellen vandaag dat ze heel veel energie steken in overleg in de 

zorgraad, maar daar onvoldoende financieel gewaardeerd worden. Wordt overlegd met de 

beroepsbeoefenaars hierover ? In welke mate speelt de zorgraad een rol op vlak van 

Population Health Management om zo de vaccinatiegraad op te trekken bij volwassenen ? of 

de deelname aan bevolkingsonderzoeken te vergroten ?  

p.76 Wat is de stand van zaken van het in kaart brengen van het tekort aan huisartsen met het 

instrument ontwikkeld door Domus Medica ? Blijkbaar zijn de onderhandelingen met de 

federale overheid mbt de oprichting van het interfederaal planningsorgaan lopende. Wat is 

de inbreng van Vlaanderen ?  

p.78-80 GBO-AGDF2KA-WT Beleid en Eerstelijnsgezondheidszorg. Kan toelichting gegeven worden bij 

de daling van 508.000 euro (sociale akkoorden en 350.000 euro (beheersovereenkomst 

VIVEL) ?  

 



Gespecialiseerde zorg (Freya Saeys) 

 

p.82 Wat verstaat men onder “praktijkondersteuning in de geestelijke gezondheidszorg” ?  

p.83 Op het vlak van de integratie CAR en CGG wordt een BVR genomen dat de erkenning omvat van 

gespecialiseerde diagnostiek, gespecialiseerde behandeling en uitwisseling en samen inzetten 

van expertise tussen netwerkpartners. Er komt ook een nieuwe financieringsmodel. Gaat de 

erkenning van de functies tegelijkertijd van start met de nieuwe financiering ? Vandaag wordt 

vooral geïnvesteerd in diagnostiek bij kinderen en jongeren, zullen volwassenen meer aan 

bod komen ? De integratie zou aangewend worden om te komen tot een betere spreiding van 

het aanbod over Vlaanderen. Komt die betere spreiding er en zo ja hoe ? 

p.83 Welke bijkomende capaciteit krijgen CGG voor diagnostiek kinderen en jongeren, voor de 

perinatale mentale gezondheid en hoe wordt die verdeeld ?  

p. 83 Wat wordt verstaan onder “gespecialiseerde diagnostiek”, voor welke doelgroepen ? Wie leidt 

jongeren naar die gespecialiseerde diagnostiek toe ?  

p.84 Er zijn in Vlaanderen nog altijd 2 NMR toestellen niet geïnstalleerd. Wordt hier werk van 

gemaakt ? Minister Vandenbroucke wil 37 extra toestellen plaatsen in België. Hoe staat Vlaanderen 

daar tegenover ? De radiologen zijn geen vragende partij. Zij pleiten voor enkel 5 bijkomende 

toestellen. Is hier al overleg geweest met minister Vandenbroucke ? Wat zeggen de Vlaamse 

ziekenhuizen gelet ook op het nieuwe vergoedingssysteem met 2 forfaits dat minister Vandenbroucke 

voorziet ?  

p. 84 Ziekenhuizen claimen en een erkende borstziekenhuis te zijn, maar zijn dat niet waardoor ze 

patiënten misleiden. Onderzoek heeft aangetoond dat men een minimum aan behandelingen moet 

doen om kwalitatief te kunnen zijn. Over welke mogelijkheden bezit Vlaanderen in zijn 

handhavingssysteem ten aanzien van Vlaamse ziekenhuizen om om te gaan met onterechte claims ?   

p.86 GBO-1GDF2LA-WT Beleid ziekenhuizen en geestelijke gezondheidszorg : Wat is de subsidie die 

aan elk CGG zal worden toegekend in 2024 vs het budget 2023 en dit voor de verschillende taken ? 

De CGG’s worden versterkt in het kader van de opstart van de Veilige Huizen met 897.000 euro 

Hoeveel krijgt elk CGG voor deze opdracht en in hoeveel extra VTE’s resulteert dit ? Werd dit 

voorafgegaan door een meting van de last van deze extra opdracht ? Zullen telkens dezelfde mensen 

van een CGG deelnemen aan het overleg Veilige Huizen of zal die taak opgenomen worden door 

telkens dezelfde persoon ? Er is naast de uitbreidingen voor bepaalde opdrachten en de uitbreiding 

voor de ondergefinancierde regio’s voor de CGG’s nog 2 miljoen voor het uitbreidingsbeleid 

Geestelijke Gezondheidszorg Waaraan zal dit budget besteed worden ?  

 

 

 

VII. Beleidsveld Opgroeien 

Jeugdhulp (Freya Saeys) 

 



p.88 Wat betreft het longitudinaal onderzoek wordt een extra cohorte jeugdhulpverlaters 

toegevoegd. Zou het niet wenselijk zijn om ook het traject van die jongeren in de rechtstreeks 

toegankelijke hulp mee te nemen ? Bestaan er data over hulpverleningstrajecten in RTH op 

naam van jongeren ? Op die manier kunnen zien wat het effect is van RTH op de instroom van 

jongeren in jeugdhulp en in het bijzonder niet-rechtstreeks toegankelijke jeugdhulp.  

p.90 Wordt bij de ambitie van één Overkophuis per eerstelijnszone rekening gehouden met de 

bereikbaarheid ervan met het openbaar vervoer ? Voor jongeren is dat de enige manier om 

zo’n Overkophuis op eigen kracht te bereiken.  

p.90 In 3 regio’s liep het project De Ideale Wereld. Is er al een (tussen)evaluatie en zo ja wat leert die 

ons ?  

p.91 Men versterkt de ondersteuningscentra, de vertrouwenscentra kindermishandeling en de sociale 

diensten jeugdrechtbanken. Wat betreft de vertrouwenscentra kindermishandeling, is daar 

een doorlichting gebeurd na de casus van Sofie ? Wat betreft de sociale diensten :  wat is de 

uitbreiding van het aantal consulenten geweest tijdens deze legislatuur en wat was de 

caseload bij aanvang van de legislatuur en wat is die nu? Het regeerakkoord voorziet dat we 

één gemandateerde voorziening maken. Nu wordt op p.93 gezegd dat men in een 

strategische oefening de positionering van de gemandateerde voorzieningen gaat uitklaren. 

Het regeerakkoord kiest uitdrukkelijk voor het samenbrengen van “de expertise van de 

ondersteuningscentra jeugdzorg en de vertrouwenscentra kindermishandeling samen tot één 

gemandateerde voorziening die 24/7 bereikbaar is als duidelijk aanspreekpunt bij 

maatschappelijke verontrusting.” In 2024 zal men de nodige legistieke stappen nemen. Is er al 

een tekst van een decreet dat voorligt ? of betekent “het lopen van een beleidstraject” dat 

we deze legislatuur niet moeten rekenen op één gemandateerde voorziening ?  

p.92 Men stelt dat men samen met de minister van onderwijs een kwalitatief onderwijs in de 

gemeenschapsinstellingen vanaf 1 september 2024 voorbereiden. Hoe zal het aanbod er 

concreet uit zien ? Hoe gedifferentieerd zal het aanbod zijn ? We lezen op p. 94 dat een 

nieuwe regeling wordt uitgewerkt gebaseerd op tijdelijk onderwijs aan huis voor kinderen en 

jongeren die verblijven in voorzieningen veilig verblijf en het Vlaams Detentiecentrum. Moet 

daaruit begrepen worden dat dit niet geldt voor jongeren in gemeenschapsinstellingen ? Kan 

daar gewerkt worden met online lessen ?  

p.92 De minister stelt dat zij de verbreding van het werkveld van de Commissie van Toezicht met 

GES+-voorzieningen voorbereidt. Wat is hier de rol van de minister ? De Commissie van 

Toezicht is immers een onderdeel van het Kinderrechtencommissariaat en dus een 

paraparlementaire instelling.  

p.93 Op vlak van intrafamiliaal geweld plant men een sensibiliseringscampagne voor ouders en 

verzorgenden van zeer jonge kinderen. Wil men dan die verzorgenden (kinderbegeleiders 

dus) aangifte laten doen van geweld ? Bij wie ?  

p.94 Graag uitleg over de mate waarin de jongere via PARKOUR “aan het roer zal zitten van zijn eigen 

traject”. Wat betekent “aan het roer zitten” ? Hoe ver kan de jongeren zijn eigen traject wel in 

eigen handen nemen, afhankelijk van wat zijn positie is (verontrustende situatie, pleger van 

een als misdrijf omschreven feit), hoe uitvoerbaar is dat met een tekort aan hulpverlening ? 

We moeten vooral zorgen dat een en ander niet leidt tot nog meer teleurstelling omdat er 

finaal niets gebeurt met wat de jongere wil.  Hoe deelbaar zijn de gegevens in tijden waarin 

jongeren online gepest worden ?  



p.100 We zien een aangroei van middelen van 8,7 miljoen euro bij pleegzorg. Hoeveel extra kinderen 

werden geplaatst in pleegzorg ? Er is 16 miljoen euro voorzien in uitbreidingsbeleid. Kan 

gespecifieerd worden waar dit precies aan besteed zal worden ?  

 

 

Groeipakket (Freya Saeys) 

  

p.104 In het kader van de zorgtoeslagevaluatie analyseren we welke voor het dossierbeheer 

noodzakelijke gegevens op geautomatiseerde en elektronische wijze nog kunnen worden 

opgehaald bij andere authentieke bronnen. Worden ouders bevraagd over wat zij als 

belemmeringen ervaren ? Er wordt gekozen voor de only once-aanpak voor de inschaling 

door beter samen te werken met VAPH en andere belanghebbenden. Wie zijn de andere 

belanghebbenden ? Wat is de stand van zaken in de relatie met VAPH ?  

Daarnaast zal men blijkbaar op basis van een onderzoek van het Steunpunt WVG kijken welke 

stappen men kan zetten om te komen tot meer harmonisering van de inschaling inzake de 

financiële tegemoetkomingen voor kinderen met en specifieke ondersteuningsbehoefte. Dan 

gaat het over zorgtoeslag, BOB, PAB en zorgverzekering. Waar wil men dan inschalen ? Ik zou 

denken bij VAPH ?  

p.106 Men selecteert op basis van de armoede-indicatoren 18 nieuwe gemeenten met kwetsbare 

doelgroepen waar er nog geen lokaal aanbod is vanuit het Groeipakket in de Huizen van het 

Kind. Welke gemeenten zijn dat ? En wat met de kansarme gezinnen op het platteland waar 

de kansarmoedecijfers lager liggen ? In hoeveel gemeenten is er nu een lokaal aanbod ?  

p.109-110 GDF-BGEDAZZ-OI : er wordt een toename van 7,8 miljoen euro verwacht van uit te voeren 

regularisaties. Hoe komt dat ?  

p.112 Er zijn drie uitbetalingsactoren met 8,8 miljoen en één uitbetalingsactor met een tekort van 1,7 

miljoen euro. Hoe valt het tekort te verklaren ?  

  

 

 

Geïntegreerd gezinsbeleid (Freya Saeys) 

 

p.113 Lokale teams van Opgroeien zetten in op een kwalitatieve ondersteuning van gezinstrajecten 

tijdens de eerste 1.000 dagen. Hoeveel mensen werken bij de lokale teams ? De 

ondersteuning zou komen vanuit een zeer lokaal georganiseerde opvolging van gezinnen met 

jonge kinderen, waar nodig generieke, specifieke of aanvullende ondersteuning zorg en hulp. 

Wat is “en zeer lokaal georganiseerde opvolging”. Wie organiseert ? Welke partners nemen 

deel ?  

p.113 Men wil Adverse Childhood Events voorkomen en opsporen en is gestart met het creëren van 

een ondersteuningsaanbod voor de eerstelijnszones gericht op het voorkomen van 



gezondheids- en welzijnsproblemen bij opgroeiende kinderen in een gezin met meerdere 

kwetsbaarheidsfactoren. Hoe identificeert men die kinderen ? Hoe bereikt men kinderen uit 

gezinnen die op het eerste gezicht niet kwetbaar zijn ?  

p.114 Men doet gerichte investeringen om het aanbod ter preventie en ter behandeling van 

perinatale mentale problemen te versterken. In proeftuinen in 5 Huizen van het Kind wordt 

veerkrachtondersteunend groepsaanbod gerealiseerd onder coördinatie van het 

Expertisecentrum Kraamzorg De Kraamvogel. Welke gerichte investeringen in het aanbod 

doet men ? Is het de bedoeling het veerkrachtondersteunend groepsaanbod mogelijk te 

maken in elk Huis van het Kind ?  

p.114 Mbt aanklampende en meer geëigende jeugdhulp ten aanzien van zwangeren spreekt men van 

een aanklampende en meer geëigende jeugdhulp binnen het luik intensieve jeugdhulp in 

overleg met de Centra voor Integrale Gezinszorg, CKG’s en andere jeugdhulporganisaties. 

Welke jeugdhulporganisaties ? Men spreekt van een reconversiebeweging waarbij bestaande 

capaciteit op een innovatieve manier wordt ingevuld. Welke capaciteit wordt 

gereconverteerd ? Gaat die reconversie dan ten koste van het huidig aanbod aan jongeren 

waar er al een tekort is ? Wat is “intensieve” begeleiding en “studiowerk” ?  

p.115 In het kader van vaccinatiegraad bij kinderen en kwetsbare zwangere vrouwen wordt 

gesproken over koude keten-incidenten. 

p.115 91% van de gemeenten heeft een lokaal loket kinderopvang. Welke gemeenten hebben dat nog 

niet ?  

p.116 Heeft men een matrix van wat vandaag de basisdiensten zijn die worden aangeboden door alle 

Huizen van het Kind ? Men onderzoekt hoe men de ondersteuning rond de aanvraag 

zorgtoeslagevaluatie dichter en efficiënter bij gezinnen kan brengen. Hoe denkt men dat te 

doen ? Is het gebruiksvriendelijker maken van de procedure misschien een oplossing ? en 

moet dat niet gebeuren op het niveau van Opgroeien regie ?   

p.116 Krijgt iedereen die dat aanvraagt de basissubsidie ? Van de 5.000 nieuwe plaatsen creëren we 

3.000 plaatsen T1 en 2.000 T2. Waarom werd nog gekozen voor 3.000 plaatsen met een 

basissubsidie ?  

p.117 Er is in principe de mogelijkheid om 5.000 opvangplaatsen in T1 te laten overgaan naar T2. Uit 

de discussie in plenaire is gebleken dat men voor IKT blijft vasthouden aan 75%. En dat wat 

resteert pas op de laatste plaats komt, lees eigenlijk geen omzetting meer zullen krijgen. 

Hoeveel initiatieven met IKT-mix hebben nog geen omzetting gekregen tot 75% ? en over 

hoeveel plaatsen gaat het ? En hoeveel plaatsen in initiatieven met IKT-mix blijven er nog over 

als men de omzetting tot 75% heeft gedaan ?  

Er zijn nog 6.900 aanvragen voor 5.117 plaatsen. Hoe gaat de minister een selectie maken voor 

omzetting onder de T1-plaatsen die enkel de basissubsidie genieten ?  

p.117 Hoeveel  subsidies werden niet uitgegeven omdat de T2 plaatsen die in voorgaande jaren 

werden toegekend niet werden gerealiseerd of niet meer actief zijn ? 

p.117Hoe wil men samen met minister Brouns het systeem van de bedrijfscrèches (bijkomende 

plaatsen creëren in bestaande kinderopvanginitiatieven) beter bekend maken, want veel 

bedrijven zijn niet op de hoogte van deze mogelijkheid ? Welke concrete acties gaat men 

ondernemen ?  



p.118 Voor zelfstandige onthaalouders wordt de T1-subsidie verhoogd naar 2.000 euro. Hoe wordt dit 

fiscaal behandeld ? Hoeveel zelfstandige onthaalouders bieden vandaag nog hoeveel plaatsen 

aan ? 

p.118 Er wordt voorzien in een investerings- en renovatiepremie voor onthaalouders. Geldt dat ook 

voor zelfstandige onthaalouders ? Onthaalouders vangen kinderen op in hun eigen huis, 

voorzien we dan een premie voor de renovatie van hun huis ?  

p.119 De voorrangsregels worden aangescherpt waarbij absolute voorrang wordt gegeven aan wie 

werkt (minstens 4/5), broers en zussen en weeskinderen. Heeft een kinderopvanginitiatief 

zicht op de totale werksituatie van hun ouders ? Waarom werd ook geen voorrang gegeven 

aan tienermoeders. Dat lijkt mij nog essentiëler dan pleegouders want een tienermoeder 

moet kunnen studeren om een goede toekomst uit te bouwen.  

p.120 Hoeveel herkomstlanden zijn al gescreend en met hoeveel van die gescreende landen kunnen 

we de samenwerking verderzetten, met hoeveel niet en waarom niet (vraag Maurits Vande 

Reyde) ?  

p.121 Men monitort de mate waarin medewerkers in de kinderopvang de opgelegde 

kwalificatievereisten tegen 1 april 2024 behalen. We zijn op 6 maanden van die datum. Wat is 

de stand van zaken ? Zal iedereen die nog niet heeft aangekondigd te stoppen, de nodige 

kwalificatievereisten behalen met opsplitsing tussen gezinsopvang en groepsopvang ? 

Hoeveel kinderbegeleiders kondigen aan te stoppen op 1 april 2024 omwille van die 

kwalificatievereisten opgesplitst in gezinsopvang en groepsopvang ?  

p.122 Welke verbeteracties werden al opgezet nav de tevredenheidsenquête over de dienstverlening 

van Kind en  Gezin.  

p.127 Opgroeien regie blijft onderworpen aan de generieke besparing op personeel (-364.000 euro). 

Hoeveel personeelsleden moeten afvloeien of worden niet vervangen en op welke posten ? 

p.127 Hoeveel extra plaatsen buitenschoolse opvang worden gecreëerd met de extra 3 miljoen euro ?  

p.127 de vastleggingskredieten stijgen met 270 miljoen. Hoe worden die precies verdeeld tussen 

optrekken basissubsidie, overstap T1 naar T2, verlaging ratio, onkostenvergoeding 

onthaalouders, enz. 

p.127 Er wordt 200.000 euro subsidie voor het Berrefonds voorzien. Is dit een structurele financiering 

? Waarom wordt een dergelijke ondersteuning niet uitgewerkt binnen bestaande structuren ?    

   

 

 

VII. Personen met een handicap (Maurits Vande Reyde) 

 

p.130 Er wordt gewerkt aan een methode van risicobeheersing met behulp van matrices met risico’s, 

parameters en indicatoren in de handhavingscyclus, aan een betere en transparante 

registratie en rapportering van meldingen en klachten en verfijning van 

begeleidingsmaatregelen. Vraag is : is er net zoals dat bij Kind en Gezin het geval was een 



aparte handeling en problemen met registratie van meldingen en klachten ? Komt er een 

aangepaste regelgeving mbt handhaving in de sector voor personen met een  handicap ?  

p.131 Wat is de stand van zaken van een regelluw kader voor kleinschalige privé-initiatieven met 

bijvoorbeeld inwonende zorgondernemers ?  

p.131 De voorwaarde dat ouders en familie de helft moeten uitmaken van het beheer van deze 

initiatieven laat men vallen. De zin komt gewoon uit het regeerakkoord. Wat is de stand van 

zaken van de aanpassing van de betreffende regelgeving ? Is er al een voorstel of moet men 

er nog aan beginnen ?  

p.132 Wanneer zal men de vernieuwde initiatieven mbt RTH evalueren ?  

p.132 In de eerste maanden van 2024 verwacht men de resultaten van het onderzoek in het kader 

van de terbeschikkingstelling van de deelbudgetten aan pmh in P2. Wat is de impact van dit 

onderzoek op de houding tav de deelbudgetten gelet op de gerechtelijke uitspraak ?  

p.132 Men vraag zich af waarom personen in P3 onvoldoende gebruik maken van gezinszorg. De 

personen met een handicap in P3 wonen wellicht samen met familieleden (ouders, broer of 

zus) met een inkomen. Dan is het antwoord natuurlijk de hoge kost van gezinshulp. De 

cliëntbijdrage per uur van gezinshulp is afgestemd op een werknemerspensioen, niet op 

gezinnen waar iemand nog een inkomen uit arbeid verwerft. Is daar rekening mee gehouden 

?  

p.133 Waarom zouden we voor PAB het ZZI willen gebruiken als de overheid weigert een PVB voor 

minderjarigen in te voeren ?  

p.134 Men overweegt de BelRai te gebruiken in de sector voor personen met een handicap. Acht 

men het zinvol om nog maar eens de budgetten voor personen met een handicap bij te 

stellen ? 

p.135 Het onderzoek van de mogelijkheden en de noodzakelijke voorwaarden van een 

leeftijdsonafhankelijk onderzoek is blijkbaar uitgemond op een overdracht van 

aankoppelwielen aan de rolstoel en rolstoelhulpmotoren van het VAPH naar het VSB. Is dat 

alles ?  

Wat is de stand van zaken van het mogelijk maken van gedeeld gebruik van hulpmiddelen? 

Wat is de stand om de vraag van het parlement om via proefprojecten in te zetten op 

samenwerkingen tussen verstrekkers, hogescholen, universiteiten, overheid en 

zorgaanbieders om aangepaste hulpmiddelen te ontwikkelen die omwille van de beperkte 

vraag niet door de markt worden aangeboden ?  

-Wordt in de hulpmiddelendatabank van het VAPH al een verwijzing opgenomen naar de website van 

zorgaanbieders, hogescholen, universiteiten, private personen  die voor “zelf ontworpen 

hulpmiddelen of aanpassingen van hulpmiddelen” bouwtekeningen, digitale printbestanden, 

ed. patentvrij op hun website ter beschikking stellen ?  

p.135 Wat is de impact van Vroeg en Nabij op minderjarigen personen met een handicap en wat 

betekent dat in termen van extra administratieve belasting ?  

p.138 De personen die in aanmerking komen voor een PVB en een proces van vraagverheldering 

doorlopen zouden ook een beroep kunnen doen op de partners van de GBO. Kan dat 

verduidelijkt worden ? Is daarvoor de nodige kennis bij de partners van de GBO ?  



p.141 GBO-1GGF2RX-IS VAPH : Voor uitbreidingsbeleid voorziet men 38,761 miljoen euro. Daarnaast 

is er nog extra VAK door onderbenutting bij PVB voor 13,9 miljoen. Van die 38,7 miljoen gaat 

15,5 miljoen euro naar PVB’s voor volwassen pmh. Dan is er in de tabel nog sprake van 13,9 

miljoen ? Hoe moeten we die 13,9 miljoen euro zien ? komen die erbij ?  Hoeveel extra PVB’s 

zal dit naar schatting opleveren ? Hoe zullen die vermoedelijk worden besteed ? P1, 

automatische toekenningsgroepen, P2 ?  

Voor PAB wordt 8,255 miljoen euro voorzien in VAK en VEK voor bijkomende terbeschikkingstellingen. 

In de tabel staat ook nog 1,5 miljoen euro extra VAK door gebruik onderbenutting bij PAB. 

Hoe moeten we die 1,5 miljoen euro zien ? Komen die erbij ?  Hoeveel extra PAB’s zal dit naar 

schatting opleveren ? Wanneer worden die toegekend ?  

p.149 GHO-AGGF2RC-WT Financiering RTH : Er wordt 1,960 miljoen voorzien voor de begeleiding van 

personen met complexe problematieken. Kan men personen met complexe problematieken 

opvangen in RTH ? En wat verstaat men onder complexe problematieken ?  

p.157 GHO-AGGF2RF-LE Lonen – Beleidsvoorbereiding en uitvoering : Door de stijging van het aantal 

budgethouders is er een  uitbreiding van 10 VTE voor de versterking van de werking van het 

VAPH. Daar tegenover staat een bijstelling van -156.000 euro voor de continuering van de 

personeelsbesparing. Hoeveel VTE moeten hiervoor verdwijnen ? Op welke plaatsen 

verdwijnen die mensen ?  

 

IX. Sociale Bescherming (Freya Saeys) 

p.160 Het Steunpunt WVG heeft in 2022 de studie opgeleverd “Naar een prognosemodel voor de 

Vlaamse Sociale Bescherming. Men gaat na of die studie geschikt is om de 

programmatiecijfers in de sector van de Woonzorg op korte termijn te actualiseren. Het 

decreet VSB voorziet dat de Vlaamse Regering bij de start van elke legislatuur op basis van 

een analyse van de evolutie van de zorgnoden en rekening houdend met de budgettaire 

marges, een indicatieve meerjarenraming opstelt met betrekking tot de pijlers van de 

Vlaamse sociale bescherming waarvoor het beschikbaar aanbod geprogrammeerd is. Ik nam 

aan dat deze studie het instrument opleverde om die oefening te doen. Nu wordt gesteld dat 

nu nog moet bekeken worden of de studie “bruikbaar” s. Waarom moet dat nu nog nagegaan 

worden terwijl we op minder dan een jaar van de verkiezingen zijn ? Had dat niet moeten 

gebeuren in 2023 ? En wat als blijkt dat het instrument niet geschikt is ?  

Het gaat om een actualisatie van de programmatiecijfers in de sector voor de woonzorg op korte 

termijn. Wat is op korte termijn ? En is het niet eerder nodig dat we een visie en raming 

opmaken op lange termijn waarbinnen die vijfjarenprogramma voor de volgende legislatuur 

kan passen ?  

Voor de nieuw ingekantelde sectoren werkt men verder aan gegevensverzameling. Wie doet dat ? 

met welke methodologie ?  

p.161 Wat betreft het integreren van de twee zorgbudgetten (voor zwaar zorgbehoevenden 

(zorgverzekering) en zorgbudget voor ouderen met zorgnood  wordt gewacht tot de BelRai 

van toepassing is in beide systemen en op een studie in het kader van de Vlaamse Brede 

Heroverweging die verwacht wordt midden 2024. Zal de integratie dan beperkt worden tot 

die personen die een THAB ontvangen vermits er heel wat mensen zijn die een zorgbudget 



zwaar zorgbehoevenden ontvangen, maar geen THAB ? Als dat laatste het geval is, wat is dan 

nog de meerwaarde of waar ligt dan de besparing op vlak van efficiëntie ?  

p.162 Wanneer mogen we de invoering van de transparante sectorspecifieke boekhouding in de 

residentiële ouderenzorg verwachten ?  

p.162Wanneer het gaat over transparantie voor ouderen en familie, lees ik nergens meer dat er een 

opsplitsing gaat komen tussen zorgkosten en woon- en leefkosten ? Die opsplitsing is 

essentieel. Bovendien, zal er ook worden gespecifieerd hoeveel van de zorgkosten deel 

uitmaken van de woon- en leefkosten ?  

p.163 Begin 2024 worden pilootprojecten PVF in de woonzorg opgestart met het uittesten van 

concepten voor de (gedeeltelijke) toekenning van zorgtickets in de vorm van en cash-budget 

met het oog op het gebruik van erkende zorg. Waarom het woord “gedeeltelijk” ? Het gebruik 

van erkende zorg (ik neem aan gezinshulp, dagverzorgingscentrum) is de evidentie, maar hoe 

flexibel is het systeem dan nog ? Wordt ook getest met persoonlijke assistenten zoals bij 

personen met een handicap ? Wanneer starten de projecten precies ? Wordt daarvoor nu al 

een call gedaan ? Hoeveel projecten met cash en hoeveel met voucher zullen geselecteerd 

worden ? Is er ook ruimte voor vernieuwende projecten naar het voorbeeld in de sector voor 

personen met een handicap ,  

-p.165 GBO-1GHF2TF-WT Maximumfactuur : Is wat nu in de IMC is afgesproken de definitieve 

regeling of ambieert men ooit nog een Vlaams alternatief ? De middelen die Vlaanderen 

hiervoor betaalt aan de federale overheid (4,1 miljoen euro) blijven stabiel. Hoe kan dat met 

een verouderende bevolking, dus ook meer gebruik van de overgehevelde sectoren ?  

-p.166 GO-1GHF1TG-WT Thuis en ouderenzorgbeleid : graag een opsplitsing van de budgetten voor 

de verschillende voorzieningen die hieronder vallen. 

Er wordt binnen dit budget voorzien in  

-de dotatiefondsen sociale maribel 

-de maatregelen voor de vrijstelling van arbeidsprestaties en eindeloopbaan 

-de tegemoetkoming voor de vakbondspremie. 

Graag voor deze drie items de budgetten, het aantal mensen waarover het gaat en uitleg bij 

de dotatiefondsen sociale maribel. 

-er wordt 654.000 euro voorzien voor uitbreiding van de centra voor kortverblijf type 3. Over 

hoeveel plaatsen gaat het ? Waar zullen die worden gerealiseerd ?  

-er is 40.000 euro voorzien voor een bijkomend lokaal dienstencentrum via de 

omzettingskalender wzc. Waar komt dat ?  

p.168 Voor de diensten voor gezinszorg wordt voorzien in 4,3 miljoen euro extra en dan is er nog 

275.000 euro extra wegens omzettingskalener. Dat laatste levert 6.156 extra uren gezinszorg 

op. Hoeveel extra uren komen vanuit de 4,3 miljoen euro ?  

In welke mate kunnen diensten voor gezinszorg budgetten gebruiken voor innovatie ? bijvoorbeeld 

voor een combinatie van zorg op afstand en fysieke zorg ?  

p.173 GBO-1GHF2TU-PR provisie versterking ouderenzorg. Er wordt v)8,4 miljoen euro voorzien voor 

“nog aan de correcte begrotingsartikels toe te wijzen uitbreidingsbeleid voor onder andere 



hervorming in de palliatieve zorg. Kan dit worden toegelicht ? Hoeveel gaat naar palliatieve 

zorg ? Tegelijkertijd is er een bijstelling van de provisie 2023 met -5,4 miljoen euro. Kan dat 

worden toegelicht ?  

p.176  GBO-1GHF2TX-IS VSB : er is 14,8 miljoen euro extra voorzien voor de aangroei 

woongelegenheden WZC en CVK in 2023 en 2024. Hoeveel extra plaatsen komen er bij in de 

twee types onderverdeeld per provincie ?  

p.177 GMO-BGHFATC-OW VSB – zorgverzekering. Er is een verwachte inkomensstijging met 500.000 

euro uit subrogatiedossiers. Hoe komt dat ?  

p.178 GMO-AGHF2TA-WT Werking Toelagen – Algemeen Beleid. Er is sprake van een subrogatie fee 

aan de zorgkassen. Wat is dat ? En hoeveel bedraagt die fee voor de zorgkassen ?  

p.180-181 GMO-AGHF2TB-WT THAB : Ondanks het feit dat men spreekt over een dalende trend, zie 

ik dat de kosten voor de medische inschaling status quo blijft op 1,1 miljoen euro. Die 

medische inschaling gebeurt nog altijd op het federaal niveau. Waarom ? Bestaat de intentie 

dat de VSB dit zelf gaat doen ? En zo ja, wanneer zouden we dat dan overnemen ?  

p.181 GMO-AGHF2TD-WT : BOB : Wat is de uitstroom van personen met een handicap met het BOB 

geweest in 2023 en welke uitstroom verwacht men in 2024 ? (vraag Maurits Vande Reyde) 

p.184 : hoeveel infrastructuurforfaits voor hoeveel woongelegenheden in hoeveel woonzorgcentra 

worden betaald en wat is de evolutie tegenover vorig jaar ?  

p. 186 GMO-AGHF2TP-WT : De psychiatrische verzorgingstehuizen worden verzelfstandigd. Wat zijn 

daar de implicaties van voor wat betreft de financiële stromen vanuit Vlaanderen en zitten 

die al in de begroting 2024 ?   

 

 

 

 

 

 

X.Beleidsveld Zorginfrastructuur (Freya Saeys) 

p.190 We lezen dat in 2022 3.740 m² zorginfrastructuur door middel van VIPA-betoelaging  

kwaliteitsvoller is geworden en dat dit 36 miljoen euro heeft gekost. Hoeveel m² is er  nog te 

gaan ? En wat wordt bedoeld met “kwaliteitsvoller” ? 

p.191 Voor 2024 wordt 50 miljoen euro beschikbaar geteld voor renteloze leningen zodat instelingen 

kunnen investeren in hernieuwbare energie of verduurzaming. Hoeveel 50 miljoenen hebben 

we nog te gaan vooraleer de hele sector is bediend ? Is daar een meerjarenprogramma voor 

voorzien ? Waar vinden we die 50 miljoen euro in de begroting ?  

p.191 Men wil studio’s realiseren voor jongeren waar jongeren volledig zelfstandig wonen. Over 

hoeveel studio’s gaat het, opgedeeld per provincie ?  

 



 

GBO-1GIF2SB-WT – Vlabzorginvest (Freya Saeys)  

-p. 190 Er wordt gesteld “We hebben in 2022 30.740 m² zorginfrastructuur door middel van VIPA-

betoelaging kwaliteitsvoller gemaakt voor een budget van 36.084.776,19 euro.” Kan dat 

toegelicht worden. Hoeveel m² zorginfrastructuur is er in totaal ? Is er een meerjarenplan 

hiervoor ?  

-.191 In  

 

XI Apparaatskredieten en begrotingsprogramma’s zonder beleidsveld (Freya Saeys) 

 

p.199-200 GBO-1GAF2ZZ-LO 

Bij het Departement Zorg wordt voorzien in 360.000 euro voor de personeelsuitbreiding mbt de 

Zorginspectie kinderopvang. Wat is de stand van zaken van de aanwerving ? Wanneer zijn die 

inspecteurs klaar om op pad te gaan ?  

Er is een besparing van 338.000 euro op personeelsuitgaven in het kader van de generieke 

besparingen op personeel. Over hoeveel mensen gaat het ? Op welke functies wordt 

bespaard? 

 

p.204-205 GEO-1GAF2ZZ-WT werking en toelagen 

Personeel en werkingsmiddelen van het Agentschap Zorg en Gezondheid worden op 0 gezet omdat ze 

worden opgeslorpt door het Departement Zorg. 

Wat opvalt is dat er nog een besparing is van 22.000 euro in het kader van de generieke besparing op 

de werkingsmiddelen. Dat betekent dat vóór de overheveling de generieke besparing is 

doorgevoerd. Ik zie die echter niet voor de lonen.   

 

p. 207 GBO-AGBF2JA-PR -uitgaven in ht preventief gezondheidsbeleid nav covid-19 

Voor 2023 was 40 miljoen voorzien, voor 2024 wordt 5 miljoen euro voorzien. Op wat is die 5 miljoen 

euro gebaseerd ?  

De kosten van de vaccins van vorig jaar worden door de federale overheid teruggevorderd van de 

gemeenschappen omdat zij van mening zijn dat zij eigenlijk ten laste van de 

Gemeenschappen zijn. Wat is de stand van zaken van de gesprekken tussen de federale 

overheid en de Gemeenschappen ?  

 

 

 

  



 

Technische vragen Groen-fractie 

ARMOEDE 

1. De minister haalt aan dat de bestaande samenwerkingsverbanden tussen de 

lokale teams van Opgroeien en de OCMW’s zullen worden verdiept en verder 
ontwikkeld in functie van het beter ondersteunen van gezinnen met jonge 
kinderen die leven in armoede en sociale uitsluiting (p. 124) 

• Op welke manier zal de minister dit dan in de praktijk realiseren en hoeveel 

budget wordt hiervoor vrijgemaakt? 
• Op welke manier zullen deze samenwerkingsverbanden ervoor zorgen dat er 

meer ouders in armoede een plek in de kinderopvang voor hun kinderen 
wordt toegewezen aan IKT? Wat gebeurt er met ouders die recht hebben op 
een verlaagde prijs volgens IKT, maar geen plekje vinden voor hun kind? 

• Nu de Vlaamse regering voorziet om een zeer grote verlaging van het aantal 
sociale plaatsen in te voeren. Hoe staat de minister tegenover deze 

verstrenging en welke maatregelen zal hij inzetten om de verarming die 
hiermee gepaard gaat tegen te gaan? 

2. Hoeveel middelen worden er dit jaar vrijgemaakt en éxtra vrijgemaakt voor 

armoedebestrijding? Graag een overzicht van de jaarlijkse evolutie van 2019 tot nu. 

 

 

TRANSVERSALE, HORIZONTALE EN OVERKOEPELENDE STRATEGISCHE DOELSTELLINGEN 

(p15) 

1.Transversale en horizontale doelstellingen (p15) 

Vlaams Jeugd- en kinderrechtenbeleidsplan 

• Hoeveel budget is voorzien voor de verschillende acties die genoemd 
worden (geïntegreerde samenwerking, zorgzame netwerken, 
geïntegreerde gezinstrajecten, ...)? Welke actoren zijn betrokken? Graag 

een overzicht. 

1.5 Vlaams Actieplan ter bestrijding van seksueel geweld:   

• Welk budget zal er volgend jaar voorzien worden voor slachtofferhulp 

inzake seksueel geweld? 

• Specifiek voor personen met een handicap: 

o Rond welke thema's werden het voorbije jaar bewustmakings- en 

sensibiliseringscampagnes opgezet. Wat was het budget hiervoor? 
Welke thema's staan voor 2024 op de planning ? Welk budget 

voorziet men hiervoor ?  Op welke manier en via welke 
communicatiekanalen benadert men specifiek personen met een 
handicap, de omgeving van personen met een handicap, 

voorzieningen voor personen met een handicap, zorgverstrekkers ... 
? 



o welke initiatieven werden genomen en zullen in 2024 genomen 

worden om hulplijnen, meldpunten, eerstelijnsaanbod voor 
slachtoffers van seksueel geweld bekend te maken naar personen 

met een handicap ? Op welke manier gebeurt dit/zal dit gebeuren ?  

 

2.Overkoepelende strategische doelstellingen (p17) 

 

BELEIDSVELD WELZIJN (p 22) 

1.ISE BELEIDSONDERSTEUNING (p22) 

• Op welke termijn mogen we het kaderbesluit rond kwaliteit 

verwachten? Zal daar ook een budget aan vasthangen voor 
belanghebbendenoverleg? Zo ja, hoe wordt dat verdeeld over de 
verschillende sectoren? 

• Waarderingstool: Begin 2024 gaat er een pilootproject van start 
gedurende 2 jaar. Welk budget is hier voor voorzien ?  Welke sectoren 

worden allemaal betrokken ?  

• Zorgzame buurten: project loopt af einde feb 2024 : hoe ziet de minister 
dit verder ? Wat gebeurt er met de 132 projecten ?  

• Vroeg en Nabij: 

o Wanneer mogen we het decreet verwachten? Welk budget is er 

voorzien voor 2024 voor de uitrol ervan? 

o Welk budget is er voorzien voor de pilootprojecten? Hoe zullen die 

projecten eruit zien? Welke regio's werden gekozen als pilootregio? 

• Actieplan (zij-)instroom in de zorg- en welzijnssector:  

o Welk budget is voorzien voor de verschillende acties? 

o Op welke manier worden de acties uit het actieplan gemonitord? 
Kan de minister cijfers delen over het voorbije jaar? 

 

2.ISE Welzijnswerk (p40) 

• De uitrol van het Geïntegreerd Breed Onthaal wordt verdergezet.  

o Welke budgetten zijn voorzien om de samenwerkingsverbanden 
structureel verder te financieren? 

• Centra voor Algemeen Welzijnswerk (CAW): 

o Via verschillende subsidies en projecten wordt de werking van de 
CAW's versterkt (extra VTE, budget voor crisismeldpunten, budget 

voor begeleiding van slachtoffers van mensenhandel, noodfonds 
Oekraïne ...). Kan de minister een overzicht geven van de 

verschillende investeringen in de CAW's in het begrotingsjaar 2024, 
met vermelding van het bijhorende budget, de looptijd en de 
verdeling over de verschillende CAW's? 



o Kan de minister een overzicht geven van de evolutie van het totale 

budget van de CAW's over de volledige legislatuur (2019-2024)? 

• Bestrijding van seksueel geweld: 

o Welk budget is voorzien voor de structurele financiering van Stop it 
Now!?  

• Artikel GB0-1GCF2EA-WT - WELZIJNSWERK 

o Er wordt 1.000k euro voorzien voor "Investering Welzijn". Hoe is dit 
budget verdeeld? 

• In de aanpak tegen seksueel geweld is volgend punt opgenomen: 
“Bovendien wordt met een extra financiering en specifiek voor de lokale 
besturen, werk gemaakt van een methodiek ter preventie van seksueel 

grensoverschrijdend gedrag in de publieke ruimte. Zo geven we samen 
met andere beleidsdomeinen het Vlaams actieplan seksueel geweld mee 

uitvoering”. 
• Wat is het budget dat specifiek wordt vrijgemaakt voor deze methodiek? 
• Graag het budget dat Sensoa dit jaar krijgt a) in de strijd tegen seksueel 

geweld en b) structureel krijgt als werkingsmiddelen. 

 

3.ISE Vlaams intersectoraal akkoord (p 50) 

 

BELEIDSVELD GEZONDHEIDS- EN WOONZORG (p 53) 

1.ISE Algemeen gezondheidsbeleid (p 53) 

 

2.ISE Preventie (p 55) 

• Het begrotingsartikel GB0-1GDF2JA-WT - PREVENTIEF 
GEZONDHEIDSBELEID bevat kredieten voor verschillende preventieve 

maatregelen. Kan de minister een overzicht geven van het budget dat per 
maatregel voorzien is? 

• Het begrotingsartikel GB0-1GDF4JA-WT - PREVENTIEF 
GEZONDHEIDSBELEID bevat kredieten voor verschillende preventieve 
maatregelen. Kan de minister een overzicht geven van het budget dat per 

maatregel voorzien is? 

 

3.ISE Woonzorg en eerste lijn (p 72) 

• Graag meer toelichting over de bijstelling van -10.621.000 ESR uitgaven.  

• Welk budget is voorzien voor de bevraging van bewoners van WZC en hun 

naasten door het VIKZ, Vlaamse Ouderenraad? Graag ook een timing van 
de verschillende stappen? 

• Welk budget is voorzien voor de pilootprojecten verbeteren 
medicatiebeheer en -beleid in WZC?  Graag ook een timing hiervoor?  



• Graag een meer gedetailleerde opsplitsing van het begrotingsartikel GB0-

1GHF2TGWT. Welke projecten en initiatieven zijn hier allemaal op voorzien 
en voor welk bedrag ?  

• GB0-1GDF2KA-PA - BELEID EERSTELIJNGEZONDHEIDSZORG: graag wat 
meer toelichting over de bijstelling van -160.000. Op basis van welke 
parameters gebeurt deze bijstelling 

• Investeringen in Woonzorg: 

o Er is sprake van een globale, sectoroverscrhijdende oefening op 

langere termijn rond woonzorg, in het licht van 
bevolkingsprognoses. Is die oefening al opgestart, of wordt de 
oefening nog opgestart in deze legislatuur? Welk budget is voorzien? 

o Worden er specifieke budgetten voorzien voor kleinschalige 
woonvormen of woonzorgcentra? 

o Voorziet de minister vanuit het domein Welzijn ook budget op 
cohousingprojecten voor ouderen op te zetten? 

• In de visietekst palliatieve zorg lezen we dat de huidige palliatieve 

netwerken en samenwerkingsverbanden, en de multidisciplinaire 
begeleidingsequipes per regio zullen fusioneren tot één palliatief 

netwerkverband. Het Vlaams Expertisecentrum Palliatieve Zorg is een 
nieuwe op te richten entiteit. In een persmededeling van de minister lezen 

we dat de huidige middelen voor palliatieve zorg 13 miljoen bedragen en 
er 5miljoen extra komt voor de interdisciplinaire aanpak van de palliatieve 
zorg. In de begrotingsdocumenten lezen we dan andere cijfers 

oa  8.402.000 euro  voorzien voor uitbreidingsbeleid, onder ander voor de 
hervorming in de palliatieve zorg en 64.OOO euro (VAK en VEK) bij 

Actualisatie bevolkingsaantal Palliatieve Netwerken. 

Vandaag trekken de palliatieve netwerken/multidisciplinaire 

begeleidingsequipes aan de alarmbel. De personeelskaders zijn onveranderd 

terwijl de begeleidingen met 150% zijn toegenomen, de werkingsmiddelen 

worden al jarenlang niet geïndexeerd, er is zelfs geen geld meer om de 

nodige pijnpompen te kopen. 

o Kan er voor de palliatieve zorg een detail gegeven worden van de 
begrote middelen voor 2024 opgesplitst naar deelactoren. 

o Zijn er voor de ontstane tekorten in 2023 voor de palliatieve zorg 
extra middelen voorzien in 2024 om dit op te lossen? Indien niet hoe 
denkt de minister dit financiële probleem om te lossen? 

o Graag de evolutie van het budget voor de palliatieve netwerken de 
legislatuur (2019 – 2020 – 2021 – 2022 – 2023). Zowel het totale 

budget als het budget per netwerk. 

 

4.ISE Gespecialiseerde Zorg (p 81) 

• Praktijkondersteuning binnen de geestelijke gezondheidszorg: welke 
budgetten worden er voorzien voor Psyche vzw en Familieplatform 

Geestelijke Gezondheid? 



• Er worden bijkomende middelen toegekend aan zeven CGG's in 

ondergefinancierde regio's: 

o Om welke regio's gaat dat? Hoeveel middelen worden toegekend? 

Hoe worden ze verdeeld? 

o Kan de minister een overzicht geven van de evolutie in budget van 
alle CGG's (dus deze zeven, maar ook de andere), over de hele 

legislatuur (2019-2024)? 

• Er wordt gewerkt aan een nieuw financieringsmodel voor de Centra voor 

Ambulante Revalidatie en de CGG's, volgens de principes van de VSB. 

o Welke principes zullen precies ten grondslag liggen aan de 
financiering? Is er een impact op het totale budget dat naar CGG en 

CAR gaat?  

o Zal er nog deze legislatuur een plan klaarliggen rond het nieuwe 

financieringsmodel? 

• Artikel GB0-1GDF2LA-WT - BELEID OVER ZIEKENHUIZEN EN GEESTELIJKE 
GEZONDHEIDSZORG 

o er is een besparing van 260k euro (efficiëntie en kerntaken): wat is 
de precieze impact van deze besparing? Op welke 

personeelscategorieën wordt bespaard? 

• Artikel GE0-1GDF2LA-WT - BELEID OVER ZIEKENHUIZEN EN GEESTELIJKE 

GEZONDHEIDSZORG 

o Er wordt 2.000k euro voorzien voor "Uitbreiding Geestelijke 
Gezondheidszorg". Op welke manier wordt dat budget ingezet? 

BELEIDSVELD OPGROEIEN (p 88) 

1.ISE Jeugdhulp (p 88) 

• In 2024 worden de inspanningen van het crisis- en investeringsplan 
jeugdhulp verdergezet. 

o Op begrotingsartikel GB0-1GEF2MX-IS - OPGROEIEN REGIE wordt 
16.000k euro voorzien voor uitbreidingsbeleid in het kader van het 

Crisis- en investeringsplan. Op welke manier worden die middelen 
verdeeld? 

o Kan de minister een overzicht geven van alle investeringen in 

jeugdhulp deze legislatuur (2019-2024), en van het totale budget 
voor jeugdhulp? 

o Kan de minister voor het jaar 2024 aangeven welke middelen naar 
residentiële jeugdhulp gaan, en welke middelen naar niet-
residentiële jeugdhulp? 

• Welk budget is er voorzien om de doelstelling "één OverKophuis per 
eerstelijnszone" te behalen? Op welke termijn zal deze doelstelling behaald 

worden? 

• Welk budget wordt vanuit het domein Welzijn vrijgemaakt voor de 
projecten inzake de samenwerking tussen onderwijs en welzijn? Op welke 

manier wordt het budget ingezet? 



• Gebeurt er monitoring van het gebruik van de methodiek ‘Signs of Safety’? 

Welke impact heeft het inzetten van de methodiek? Wordt het aantal 
uithuisplaatsingen effectief teruggedrongen? 

• Jeugddelinquentie: 

o Wanneer mogen we de nieuwe initiatieven, in samenwerking met de 
minister van Justitie en Handhaving verwachten? Wat zal de inhoud 

daarvan zijn? Welk budget is daarvoor voorzien? 

o Welk budget is voorzien voor het Actieplan Jeugddelinquentie? 

 

2.ISE Groeipakket (p 102) 

• zorgtoeslag: wat is de huidige gemiddelde doorlooptijd voor een eerste 

aanvraag, een herziening op vraag van de ouders, ambtshalve herziening. 
Is de achterstand volledig weg gewerkt ? Van welke datum is het oudste 

nog openstaande dossier en dit voor de 3 categorieën 

• Laagdrempelige beroepsprocedure specifiek voor de zorgtoeslag:  hoe ziet 
de minister deze timing ? Is het de bedoeling om dit nog deze legislatuur 

te realiseren ?  

• Graag de lijst van de 18 nieuwe gemeenten met kwetsbare doelgroepen 

waar er nog geen lokaal aanbod vanuit het Groeipakket bestaat 

• In het kader van een generieke besparing op personeel wordt het budget 
verminderd met 312.000 euro. Over hoeveel FTE's gaat het hier? Hoe zal 

de afvloeiing gebeuren ? Bij welke diensten ?   

• Wat betreft het gericht inzetten van het groeipakket tegen kinderarmoede: 

zijn er in 2024 aanpassingen van het Groeipakket gepland om gezinnen in 
armoede beter te ondersteunen, bijvoorbeeld inzake de toekenning van 

sociale toeslagen? 

• Artikel GB0-1GEF2QX-IS - OPGROEIEN REGIE: Het budget wordt naar 
beneden bijgesteld met -3.237k euro.  

o Waarvoor wordt dit budget ingezet? Komt het via het Groeipakket of 
via een andere weg bij gezinnen terecht? 

3.ISE Geïntegreerd gezinsbeleid (p 112) 

• Proefprojecten "adverse childhood events": welk budget is voorzien? Welke 

actoren zijn betrokken? 

• Perinatale zorgpaden: welke budgetten zijn voorzien voor pilootprojecten? 

Hoe zullen bevindingen uit de projecten verduurzaamd worden? 

• Huizen van het kind: op welke manieren zullen Huizen van het Kind 
versterkt worden? Welk budget wordt vrijgemaakt? Is er samenwerking 

met andere actoren voorzien? 

• Kinderopvang: 

o Er wordt budget voorzien om 5000 plaatsen te laten omschakelen 
van T1 naar T2. Nochtans bleven in het voorjaar aanvragen voor 
ongeveer 6000 plaatsen onbeantwoord. Betekent dit dat ook nu niet 

alle aanvragen gehonoreerd zullen kunnen worden?  



o Wat betreft uitbreidingsbeleid: er worden 3000 nieuwe plaatsen op 

Trap 1 voorzien, en 2000 nieuwe plaatsen op Trap 2. 

▪ Kan er geschoven worden met budget, wanneer zou blijken 

dat er meer aanvragen zijn voor Trap 2 dan voorzien? 

▪ Er komt een programmatie-oefening voor de nieuwe plaatsen 
op Trap 2: wanneer mogen we die oefening verwachten? 

Wanneer volgt de subsidie-oproep? 

▪ Voorziet de minister in de begroting ook budget voor een 

nieuwe oproep voor Trap 3-subsidies? 

o Wat betreft de kind-begeleider-ratio: er wordt budget voorzien om 
de ratio te verlagen naar 1 op 5 (in babygroepen), 1 op 8 (in 

groepen met enkel kinderen vanaf een jaar) en 1 op 7 in gemengde 
groepen. 

▪ Logistieke medewerkers zullen volledig meetellen in de ratio. 
Heeft de minister een inschatting van hoeveel initiatieven 
logistiek medewerkers zullen moeten meetellen om de ratio 

te behalen? Worden er bepaalde regels voorzien voor het 
inzetten van logistiek medewerkers, om de pedagogische 

kwaliteit van de opvang te garanderen (bijvoorbeeld: een 
maximaal aantal logistiek medewerkers dat mag meegeteld 

worden, ...)? 

o Onthaalouders: er is budget voorzien om 350 VTE onthaalouders te 
laten instappen in het werknemersstatuut 

▪ Is dit aantal gebaseerd op onderzoek? Heeft de minister er 
zicht op of het tegemoet komt aan de noden in de sector? 

▪ Zullen ook nieuwe starters kunnen instappen in het 
werknemersstatuut? 

o Voorrangsregels: 

▪ Wat is de motivatie achter de voorrang voor mensen die 
minstens 4/5 werken, en achter de 10% die kan afwijken van 

die regel? Is er een inschatting gebeurd van de impact van 
die maatregelen op (a) de tewerkstelling en (b) toegang tot 
opvang voor kwetsbare gezinnen, en (c) impact op de 

begroting? 

o Ondersteunen kwaliteit: 

▪ Welk budget wordt voorzien voor de ondersteuning van de 
pedagogische kwaliteit van de kinderopvang? Op welke 
manier wordt dat budget ingezet? 

o Artikel GB0-1GEF2UX-IS - OPGROEIEN REGIE 

▪ Voor "versterking kinderopvang" wordt 269.604k euro VAK en 

217.168k euro VEK voorzien. Hoe is het verschil tussen VAK 
en VEK te verklaren? 

o Artikel GDF-BGEFAUA-OW, ontvangsten werking en toelagen: 



▪ De financiële bijdragen van de gezinnen m.b.t. kinderopvang 

worden naar boven bijgesteld met 36,5 mio euro t.o.v. niveau 
van BA2023. 

▪ Wat is het totale bedrag aan financiële bijdragen van 
gezinnen m.b.t. kinderopvang? 

• Buitenschoolse opvang 

o Lokale besturen maken zich zorgen over de lage budgetten die ze 
ter beschikking zullen hebben voor de organisatie van 

buitenschoolse opvang. Is de minister daarover in gesprek? Bestaat 
er een mogelijkheid om extra budget in te zetten? 

BELEIDSVELD PERSONEN MET EEN HANDICAP (p 129) 

1.ISE Personen met een handicap (p 129) 

▪ Eind 2022 wachtte er 210 personen in prior 1,  6.172 personen in prior 2 
en  10.345 personen in prior 3. Graag per prioriteitencategorie over hoeveel 
personeelspunten het hier gaat en over de totaal ingeschatte kostprijs. Indien 

er actuelere cijfers zijn, graag ook deze.  
▪ Graag ook deze cijfers voor minderjarigen. Hoeveel minderjarigen staan er op 

de wachtlijst en wat is de totaal geschatte kostprijs als men als deze kinderen 
hun budget wil geven. 

▪ Voor de personen in P3 zoekt men naar oplossingen binnen de gezinszorg. 

Over hoeveel extra uren gezinszorg schat men dat dit zou gaan ? Wordt hier 
dan ook de nodige uitbreiding voorzien (uren/budget)?  

▪ Graag  toelichting over de stand van zaken van correctiefase 2?  Hoeveel 
PVB’s werden in de afgelopen jaren “gecorrigeerd” en welke is de budgettaire 

weerslag hiervan ? Hoeveel “correcties” worden in het vooruitzicht gesteld 
voor het jaar 2024? 

▪ Hoeveel nieuwe terbeschikkingstellingen worden voor 2024 in het vooruitzicht 

gesteld? In welke mate biedt dat perspectief voor de personen met een 
handicap op de wachtlijst en dit voor de 3 prioriteitengroepen? 

 

BELEIDSVELD SOCIALE BESCHERMING (p 160) 

1.ISE Vlaamse sociale bescherming (p 160) 

• Wat zou de groei van het voorziene budget van de VSB moeten zijn als we 
alle daaronder vallende tussenkomsten tussen 2023 en 2024 onderhevig 

zouden maken aan de gezondheidsindex? 

• Graag wat meer informatie over de pilootprojecten PVF in de woonzorg. 

Hoeveel projecten, selectieprocedure ?  Hoe lang zullen deze projecten 
lopen ? Welk budget maakt men hier voor vrij ?  

• Plant de minister, samen met VLAIO, een inititiatief ter ondersteuning van 

innovatieve alarmsystemen voor oa mensen met dementie ?   Zo ja, graag 
meer informatie hierover.  

• Het Basisondersteuningsbudget voor volwassen personen met een 
handicap is uitdovend. Hoeveel volwassenen hebben momenteel nog een 
BOB en welk totaal budget staat daar tegenover ? Wat is de prognose voor 

de uitstroom in 2024 en eventueel volgende jaren ?  



• Het Steunpunt WVG voerde onderzoek rond een "prognosemodel" voor de 

Vlaamse Sociale Bescherming. Zullen de bevindingen van dit onderzoek in 
2024 leiden tot wijzigingen in de financiering van de VSB? Zo ja, op welke 

manier? 

• Artikel GB0-1GHF2TG-WT - THUIS- EN OUDERENZORGBELEID: Dit artikel 
bevat uitgaven voor verschillende subsidies in de ouderenzorg. 

o Kan de minister een detail-overzicht bezorgen van de besteding van 
de middelen per uitgave?  

o Kan de minister een detail-overzicht geven van de evolutie van deze 
uitgaven doorheen de legislatuur (2019-2024)? 

• Artikel GB0-1GHF2TX-IS - VLAAMSE SOCIALE BESCHERMING (VSB): op dit 

artikel is 3.929.772k euro voorzien. 

o Kan de minister een gedetailleerd overzicht bezorgen van de 

verdeling van dit budget? 

• GMO- AGHF2TB – WT Hulp aan Bejaarden (Zorgbudget Ouderen met 
Zorgnood): 370.746 keuro in VAK en VEK 

o Het aantal rechthebbenden voor het zorgbudget ouderen vertoont 
de voorbije jaren een dalende trend. Hoe valt dit te verklaren? 

Welke impact heeft dit op het bestede budget? 

• Graag een overzicht van de evolutie van het aantal uren/budget 

gezinszorg en aanvullende thuiszorg deze legislatuur. In hoeverre wijkt dit 
af van het bij de start van de legislatuur vooropgestelde groeipad ?   

 

BELEIDSVELD ZORGINFRASTRUCTUUR (p 190) 

1.ISE Zorginfrastructuur (p 190) 

• In 2023 werden middelen voorzien om de hoge energiekosten van 
voorzieningen te compenseren. Die middelen worden teruggedraaid. Zijn 

er mogelijkheden om budget te voorzien als voorzieningen toch in de 
problemen zouden raken deze winter? 

• Worden er, naast een kwaliteitskader voor ventilatie, ook middelen 

uitgetrokken om voorzieningen te ondersteunen bij het installeren of 
renoveren van ventilatiesystemen, of het hitte-bestendig maken van de 

infrastructuur? Zijn er bijkomende middelen voorzien om infrastructuur 
binnen het domein Zorg en Welzijn energieneutraal te maken? 

APPARAATSKREDIETEN EN BEGROTINGSPROGRAMMA’S ZONDER BELEIDSVELD (p198) 

• GB0-1GDF2LA-WT - BELEID OVER ZIEKENHUIZEN EN GEESTELIJKE 
GEZONDHEIDSZORG - de toelagen aan de Openbare Psychiatrische Zorgcentra 
Geel en Rekem. Voor de 5de keer op rij wordt hier 260k bespaard op de 

personeelskost. Hoe blijft het mogelijk om een kwaliteitsvolle zorg te blijven 
aanbieden en het werk werkbaar te houden voor het personeel? 

 

  



BBT BO24 Welzijn - technische vragen van Vooruitfractie 

Algemeen:  

1. Er zijn verschillende middelenstromen binnen deze begroting naar 
aanleiding van de fusie van Departement WVG en Departement Zorg en 
Gezondheid tot het Departement Zorg. Kan de minister een overzicht geven 
van de verschillende verschuivingen naar aanleiding van de fusie? Zijn er in 
totaal middelen bijgekomen nav de fusie? Zo ja, hoeveel en voor wat? Of 
zijn er in totaal middelen bespaard nav de fusie? Zo ja, hoeveel en voor 
wat?  

Beleidsveld Welzijn: 

2. Op GB0-1GCF2BA-WT - BELEIDSONTWIKKELING EN -ONDERSTEUNING: -15.270 
terugdraaien compensatie crisis- en investeringsplan jeugdhulp naar GB0-
1GGF2RX-IS (VAPH): kan de minister verduidelijken waarom er budgetten zijn 
gehaald voor het crisisplan jeugdhulp bij middelen voor het VAPH? Deze 
middelen waren eenmalig. Voor wat zijn deze gebruikt geweest? Graag een 
duidelijk overzicht.  

3. -7.580k euro van GB0-1GCF2EA-WT - WELZIJNSWERK naar GB0-1GCF2EE-WT 
voor “Overdracht Werk-Zorg” en -2.018k euro van GB0-1GCF2EY-IS - VDAB 
voor “Overdracht vanuit WVG naar VDAB voor werk-zorg”. Voor wat zullen 
deze middelen gebruikt worden?  

4. Op GB0-1GCF2EA-WT – WELZIJNSWERK: +1.000k euro “investering Welzijn: 
Eenmalige middelen ter financiering initiatieven welzijnsbeleid conform 
BBT”. Voor wat zullen deze middelen gebruikt worden en waarom wordt 
deze uitgave zo in de begroting geschreven? Graag een overzicht.  

Beleidsveld Gezondheids- en woonzorg 

5. Op GB0-1GDF2JA-WT - PREVENTIEF GEZONDHEIDSBELEID: onderaan pg 69 
wordt toegelicht dat de 11,9 miljoen euro voor de aankoop van een 
strategische stock aan PBM’s uit de begroting worden geschreven wegens 
aangekocht. Zijn er geen onderhoudskosten en/of periodieke 
hernieuwingskosten verbonden aan deze stock? Zo ja, hoe worden die 
verrekend?  

6. Graag een verduidelijking over de middelen +13.120k euro voor “3M BO 2024” 
op GB0-1GDF4JA-WT - PREVENTIEF GEZONDHEIDSBELEID. Voor wat zal dit 
ingezet worden? 

7. Op GB0-1GDF2KA-PA - BELEID EERSTELIJNGEZONDHEIDSZORG (pg 78) wordt 
een negatieve bijstelling gedaan ter waarde van 160k euro met als 
motivering “Bijstelling raming BO 2024”. Waarop is deze raming gebaseerd 



en bij welke specifieke uitgaven van dit begrotingskrediet wordt dan een 
lager bedrag verwacht? 

8. Op GB0-1GDF2LA-WT - BELEID OVER ZIEKENHUIZEN EN GEESTELIJKE 
GEZONDHEIDSZORG: Besparing -260k euro op personeel Openbare 
Psychiatrische Zorgcentra Geel en Rekem. Hoeveel koppen en hoeveel VTE’s 
zullen hierdoor bespaard worden? Wat is het resultaat van de besparingen 
vanaf het begin van de legislatuur tot op heden in de vorm van euro, 
koppen en VTE’s?  

9. Op GE0-1GDF2LA-WT - BELEID OVER ZIEKENHUIZEN EN GEESTELIJKE 
GEZONDHEIDSZORG: +2.000k euro voor Uitbreidingsbeleid Geestelijke 
Gezondheidszorg. Voor wat zullen deze middelen specifiek gebruikt worden? 
Graag een overzicht.  

10. Strategisch plan hulp- en dienstverlening aan gedetineerden en 
geïnterneerden: graag een oplijsting van de gesubsidieerde projecten en 
de daaraan gekoppelde middelen sinds 2019 tot het voorziene budget in 
2024. 

Beleidsveld Opgroeien 

11. Over het crisisplan jeugdhulp: Graag een overzicht van elke maatregel 
binnen het crisis- en investeringsplan jeugdhulp. Daarbij vermeld (a) 
hoeveel elke maatregel kost, (b) of ze eenmalig, recurrent is of voor enkele 
jaren geldt (zo ja, welke jaren), (c) in welk jaar deze uitgave wordt begroot 
en besteed, (d) in welke begrotingspost deze maatregel is begroot, en (e) 
van waar de middelen komen om deze uitgave te realiseren (dus uit welke 
begrotingspost, met code + naam). 

12. Op pg 91 lezen we dat de minister de werking van de ondersteuningscentra 
jeugdzorg, de vertrouwenscentra kindermishandeling en de sociale 
diensten jeugdrechtbank zal versterken. De mandaten van de diensten 
zullen scherper worden gesteld en er wordt werk gemaakt van 
gegarandeerde partnerschappen. Daarbij volgende vragen: Graag een 
overzicht hoeveel extra middelen er zullen gaan naar elke actor, gekoppeld 
aan hoeveel extra VTE’s er voorzien worden per actor. Wat wordt er concreet 
bedoelt met ‘de mandaten scherper stellen’, wat betekent dit concreet per 
actor? En welke gegarandeerde partnerschappen voorziet men?  

13. Op pg 92 lezen we het volgende: Het diagnostisch aanbod in 2 clusters van 
eerstelijnszones krijgt de opdracht om per eerstelijnszone een 
gedediceerde plek diagnostiek op te richten. Wat wil ‘een gedediceerde 
plek diagnostiek’ concreet zeggen: een fusiebeweging van organisaties? Zal 
dit gepaard gaan met extra middelen voor de gedecideerde plek? 



14. Op pg 93: Vorig jaar kondigde men aan een strategische oefening te 
maken omtrent één aanspreekpunt maatschappelijke verontrusting. In 
deze BBT maakt men melding van de organisatie  van één duidelijke 
aanspreekpunt bij maatschappelijke verontrusting. Is er een onderscheid 
tussen wat men ziet als een ‘aanspreekpunt’ en een ‘gemandateerde 
voorziening’? Welke vorm zal dit aanspreekpunt krijgen? Hoeveel middelen 
zijn daarvoor voorzien en wie zal deze opdracht krijgen?  

15. Op GB0-1GEF2QY-IS – VUTG: -312k euro besparing op administratie. Hoeveel 
koppen en hoeveel VTE’s zullen hierdoor bespaard worden? Wat is het 
resultaat van de besparingen vanaf het begin van de legislatuur tot op 
heden in de vorm van euro, koppen en VTE’s? In welke dienst zal er 
bespaard worden?  

16. +269.604k euro voor versterking kinderopvang (GB0-1GEF2UX-IS - 
OPGROEIEN REGIE). Graag een duidelijk overzicht van de extra middelen 
gereserveerd voor kinderopvang in de BO24 en voor wat ze moeten dienen. 

17. Ook graag een duidelijk overzicht van de extra middelen die in de BO23 
werden gereserveerd voor kinderopvang en voor wat ze moesten dienen. 
Zijn er middelen in de BO23 onderbenut gebleven en gebruikt voor de 
investeringen in de kinderopvang in de BO24? 

18. De nieuwe plaatsen kinderopvang T2  worden voorzien op basis van een 
programmatie-oefening: hoe gaat men die programmatie-oefening doen? 
Op basis van welke parameters?  

19. Verlaging van de ratio voor 1 begeleider per 5 baby’s: hoeveel babygroepen 
met kinderen tot 12 maand bestaan er vandaag? Om er zeker van te zijn dat 
de ratio kan gerespecteerd worden, gaat men dan kinderdagverblijven 
verplichten of aanmoedigen om met groepen te werken van 0-12mn, dus 
een aparte babygroep? Wat met de kinderdagverblijven waar er vandaag 
groepen bestaan van 0-3 jaar of groep van 0-18 maand en 18 mnd tot 3 
jaar? 

20. Bedrijfsopvang: Start van project van bedrijfscrèches, binnen de 3000 extra 
T1 plaatsen. Graag een verduidelijking wat dit concreet zal inhouden? En 
hoeveel plaatsen binnen de 3000 extra T1 plaatsen zullen er maximaal 
voorbehouden worden voor bedrijven? 

21. p.114 Er wordt een aanklampende en meer geëigende jeugdhulp ten 
aanzien van aanstaande ouders uitgebouwd d.m.v. een 
reconversiebeweging. Graag een overzicht van de betrokken actoren en 
hoeveel middelen hiervoor voorzien worden.  

22. Op GB0-1GEF2UX-IS - OPGROEIEN REGIE: Personeelsbesparing van 364k euro 
op administratie. hoeveel koppen en hoeveel VTE’s zullen hierdoor bespaard 



worden? Wat is het resultaat van de besparingen vanaf het begin van de 
legislatuur tot op heden in de vorm van euro, koppen en VTE’s? In welke 
dienst zal er bespaard worden?  

23. Op GB0-1GEF2UX-IS - OPGROEIEN REGIE: +3 mio euro voor structurele 
financiering buitenschoolse opvang en activiteiten. Voor wat zullen deze 
middelen specifiek worden ingezet? Hoe zullen deze middelen verdeeld 
worden? Graag een overzicht.  

Beleidsveld Personen met een Handicap 

24. Op GB0-1GGF2RX-IS - VLAAMS AGENTSCHAP VOOR PERSONEN MET EEN 
HANDICAP: Bij het VAPH wordt voor 38,76 miljoen aan uitbreidingsbeleid voor 
voorzien. In de toelichting wordt verwezen naar 15,5 miljoen voor PVB’s 
meerderjarigen en 8,25 mio voor PAB minderjarigen. Tesamen is dat geen 
38,7 miljoen euro. Graag een verduidelijking voor wat de rest van dit budget 
bedoeld is en welk aandeel van budget volwassenen is voorzien voor de 
automatische toekenningsgroepen?  

25. Op hetzelfde begrotingsartikel: Er wordt voor 13.9 miljoen euro VAK minder 
voorzien als correctie op de onderbenutting voor 2023. Vervolgens wordt er 
ook 1.5 mio meer VAK voorzien ter correctie op dezelfde onderbenutting in 
BA2023. Welke mechanismen spelen hier juist dat er tot 2 bedragen 
gekomen wordt? En hoe verhoudt dit zich tot de 10,9 mio bijkomende VAK 
extra aanrekening van alle toezeggingen tot tussenkomst? 

26. Op hetzelfde begrotingsartikel: -156k euro personeelsbesparing bij VAPH. 
Hoeveel koppen en hoeveel VTE’s zullen hierdoor bespaard worden? Wat is 
het resultaat van de besparingen vanaf het begin van de legislatuur tot op 
heden in de vorm van euro, koppen en VTE’s? In welke dienst zal er 
bespaard worden?  

ISE Vlaamse Sociale Bescherming 

27. Op GB0-1GHF2TX-IS - VLAAMSE SOCIALE BESCHERMING: +20mio euro 
“uitbreidingsbeleid ouderenzorg-woonzorgcentra”. Graag een 
verduidelijking voor wat deze budgetten zullen dienen. Indien nieuwe 
bedden, graag het aantal.  

28. Op hetzelfde begrotingsartikel: -20.658 euro “stijging inkomsten 
zorgpremies”. Graag een verduidelijking van deze vermindering van budget. 
Gaat de prijs van de Vlaamse zorgpremie naar omhoog? Zo ja, met hoeveel 
en volgt dit de index? 

  



Vragen begrotingsbespreking Welzijn – PVDA 

 

Van: Lise Vandecasteele 

Aan: Minister van Welzijn Hilde Crevits 

 

 

Kinderopvang  

 

In het ontwerp van programmadecreet bij de begroting 2024 stelt de Vlaamse regering voor om 

absolute voorrang te geven aan werkende ouders in de kinderopvang. De regels blijken concreet te zijn: 

voorrang voor wie minstens 4/5e werkt of een opleiding volgt. 

 

1. Hoe onderbouwt de minister de nieuwe voorrangsregels?  

2. Hoe verklaart de minister de beslissing om zo’n ingrijpende maatregel in te schrijven in een 

begrotingsdecreet?  

3. Hoeveel gezinnen die minder dan 4/5de werken, maken momenteel gebruik van de 

kinderopvang? Hoeveel gezinnen die meer dan 4/5de werken maken momenteel gebruik van 

de kinderopvang?  

4. Hoeveel voorrangsaanvragen verwacht de minister?  

5. Hoeveel mensen die vandaag voorrang krijgen, zullen die verliezen door de nieuwe 

voorrangsregels?  

6. Hoe gaat de minister controleren of iemand effectief meer dan 4/5de werkt bij aanvraag van 

de voorrangsregel? 

7. De reactie van de SERV betreffende de nieuwe voorrangsregels is zeer streng. Hoe reageert 

de minister op de volgende kritieken? 

 

a. De kritiek op de beslissing van 4/5e tewerkstelling of opleiding als 

voorrangscriterium. 

b. De kritiek dat er een brede groep kinderen binnen de 10% afwijking van de absolute 

voorrangsregel zal moeten passen. Dit komt neer op een herverdeling van schaarste 

die de meest kwetsbare gezinnen enkel meer straft omdat ze in dit nieuwe systeem 

nog moeilijker toegang tot kinderopvang zullen krijgen. 

c. Het averechtse effect op de tewerkstelling in sectoren waar men vaak deeltijds werkt. 

Deze maatregel ontmoedigt de stap naar werk waar voltijdse tewerkstelling (nog) 

niet mogelijk is. 

d. De grote nadruk op de economische functie van de kinderopvang en het negeren van 

de sociale en pedagogische functie ervan. 

e. Waarom is er niet eerder een advies van de SERV gevraagd? 

 

 



Gezinszorg  

 

Bij de septemberverklaring kondigde de Vlaamse Regering aan dat het budget voor gezinszorg minder 

snel zal stijgen dan eerder afgesproken.   

 

1. Graag een overzicht van het afgesproken groeipad van het budget van de gezinszorg voor de 

septemberverklaring. 

2. Graag een overzicht van het huidige voorgestelde groeipad van het budget van de gezinszorg. 

3. Hoeveel zal er in totaal bespaard zijn op de gezinszorg in deze legislatuur?  

 

 

De Vlaamse Sociale Bescherming  

 

Ruim 4,7 miljoen mensen betalen elk jaar de zorgpremie voor de Vlaamse sociale bescherming. Die 

jaarlijkse zorgpremie bedraagt 58 euro, of 29 euro voor mensen met een laag inkomen. 

 

In de beleids- en begrotingstoelichting lezen we dat de inkomsten uit zorgpremies met bijna 21 miljoen 

euro zullen stijgen. 

 

1. Betekent dit dat ook de zorgpremie voor de Vlaamse sociale bescherming zal stijgen? Zo ja, 

met hoeveel? Zo nee, hoe verklaart de minister de stijging van de inkomsten?  

 


